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JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2009. október 29-én 
megtartott ülésén, a Városháza 18-as sz. helyiségében. 
 
Jelen vannak:  Pap Tibor   polgármester 

Novák Imre   alpolgármester 
dr. Ágoston Sándor  képviselő  
Horváth László  képviselő 
Földi Imre   képviselő 
Dékány József  képviselő 

   Csatári Lajos   képviselő  
Nyuzó Marietta  képviselő 
Kiss Gábor   képviselő 
Kiss Károly   képviselő  
Pihurik Katalin  képviselő 
Kanó József   képviselő 
Földesi Zoltán  képviselő  
Balogh Csilla   jegyző 
Valánszki Róbert  aljegyző 

 
Távolmaradt:  Kondacs György  képviselő 
 
 
 
Jegyzőkönyvvezető:  Fülemenné Nagy Katalin  
 
Meghívottak: Dorogi János a Gyulai Pietas Egyházi Temetkezési Szolgáltatási Kft. 
ügyvezetője, Váradi Károly a Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetője, Szűcsné Horváth Margit 
gazdálkodási irodavezető, Szarka Andrea igazgatási irodavezető, Gyuricza Máté műszaki 
ügyintéző, Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója, Tóth Erika a Farkas Gyula 
Közoktatási Intézmény koordinátora, Kállai Anikó a Strandfürdő megbízott vezetője, Erdeiné 
Mucsi Márta az ÁMK József Attila Művelődési Ház intézményegység vezetője, Burainé 
Murányi Magdolna a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője, Hajdu Ildikó a 
Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény dolgozója, Diósné Ambrus Erzsébet az ÁMK óvoda 
intézményegység vezetője, Kónya András a Dévaványai Dobfesztivál Egyesület elnöke, Dr. 
Kulcsár László ügyvéd, Séllei Zsigmond a Jobbik Magyarországért Mozgalom Dévaványai 
Alapszervezetének vezetője, a lakosság részéről 4 fő.  

 
A polgármester üdvözli képviselő-testületi ülésen megjelenteket, a lakosság képviselőit, a 
vendégként meghívottakat. Külön köszönti Dorogi Jánost a Pietas Kft. ügyvezetőjét, aki az 
első napirend kapcsán van jelen az ülésen, valamint Váradi Károlyt a Váradi Étkeztetési Bt. 
vezetőjét, aki a második napirend előadója.  
 
A polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, Kondacs György képviselő jelezte, hogy vidéken 
van és nem biztos, hogy meg fog érkezni az ülésre.  
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A polgármester megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a képviselő-testület létszáma:  
13 fő. 
 
A polgármester a napirendek ismertetésére tér át. 
 
       Napirendi javaslat: 
 

1. Tájékoztató a temető üzemeltetéséről és a temetkezési tevékenységről. A 
közszolgáltatási szerződésben foglaltak hatályosulása. 
Előadó:  Dorogi János a Gyulai Pietas Temetkezési és Szolgáltató  Kft.  

Ügyvezetője 
 

2. Tájékoztató a Napközi Konyha működtetéséről. A vállalkozásba átadott 
önkormányzati vagyon hasznosításának tapasztalatai. 
Előadó:  Váradi Károly ügyvezető  

 
3. Az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének bemutatása (bevételi 

és kiadási nemenként, illetve növényfajtánként). 
Előadó:  Földi Imre programirányító és szervező 

 
4. A 2010. évre vonatkozó belső ellenőrzési terv elfogadása.  

Előadó:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető  
 

5. Döntéshozatal a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerő cím odaítéléséről.  
 Előadó:  Pap Tibor polgármester 

 
6. Bejelentések  

 
 
Pap Tibor polgármester – kérdésként tette fel a testület tagjai felé, hogy indítványozzák-e 
egyéb önálló napirendi pont megtárgyalását? 
Megállapítja, hogy a képviselők nem indítványoznak egyéb önálló napirendet.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a napirendi javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
A szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

 
Határozat: 

 423/2009.(X.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2009. október 29-én tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 

1. Tájékoztató a temető üzemeltetéséről és a temetkezési tevékenységről. A 
közszolgáltatási szerződésben foglaltak hatályosulása. 
Előadó:  Dorogi János a Gyulai Pietas Temetkezési és Szolgáltató  Kft.  

ügyvezetője 
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2. Tájékoztató a Napközi Konyha működtetéséről. A vállalkozásba átadott 
önkormányzati vagyon hasznosításának tapasztalatai. 
Előadó:  Váradi Károly ügyvezető  

 
3. Az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének bemutatása (bevételi 

és kiadási nemenként, illetve növényfajtánként). 
Előadó:  Földi Imre programirányító és szervező 

 
4. A 2010. évre vonatkozó belső ellenőrzési terv elfogadása.  

Előadó:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető  
 

5. Döntéshozatal a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerő cím odaítéléséről.  
 Előadó:  Pap Tibor polgármester 

 
6. Bejelentések  

 
 
Pap Tibor polgármester – a fő napirend tárgyalását megelőzően a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról szóló jelentés és a két testületi ülés között történt fontosabb 
események megvitatására tér át.  
A polgármester a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló jelentéshez kiegészítést 
nem kíván tenni.  
A két ülés között történtekről röviden szól a polgármester.  

- Október 1-én volt Orosházán az önkormányzatok napja megyei rendezvénye, ahol a 
megye polgármesterei közös felhívást fogadtak el, petícióval fordultak a Kormányhoz, 
illetve a képviselőkhöz. A petícióban leírták, hogy a 2010. évi költségvetés 
tervezetben megfogalmazott megszigorításokkal nem értenek egyet. Bíznak benne, 
hogy ezzel valamilyen hatást el fognak érni.  

- Október 7-én a Körös-Sárréti Vidékfejlesztési Egyesületnek volt együttes Elnökségi, 
illetve Felügyelő Bizottsági ülése Szeghalmon, ahol a Helyi Vidékfejlesztési Iroda 
működtetési feltételeiről született döntés (mit, mennyiért, hogyan alakítsanak át). 
Olyan döntés született, hogy a vidékfejlesztési irodákra teszik az EMVA-s és 
LEADER-es pályázatok nem csak a befogadását, hanem az elbírálását is. A határidők 
nagyon szorosak, hiszen az egyik pályázat beadásának határideje már lejárt, de az 
iroda feltételei még nem voltak biztosítottak. Elmondja, hogy annyi változás történt, 
hogy az első pályázati beadási határidő november 16-ig meghosszabbodik, ezen 
időpontig az irodának a pályázatok befogadására fel kell készülni. 

- Október 12-én a Békéscsabai Dél-Alföldi Ivóvízminőség-javító Program Közép-
Békési Regionális rendszer közös nyilatkozatának aláírására került sor. A 
polgármester elmondja, hogy a Szeghalomtól északra eső települések a nyilatkozatot 
nem írták alá, így sajnos a rendszer társulása nem tekinthető megalakítottnak.  

- Október 12-én Vecsésen a Brunner Kft-nél tárgyalt a polgármester a biobrikettáló 
üzem pályázatához a technológia berendezésekre kért ajánlatot, amit azóta már 
megküldtek és a pályázatba beépítésre került. 

- Október 13-án a közös gázbeszerzés okiratának aláírására került Békéscsabán a  
megyeházán. A szakértők számításai szerint 20-25 % közötti megtakarítást lehet elérni 
a gázárakban. Ennek értelmében a DÉGÁZ Rt-nél felmondásra került a jelenleg 
érvényben lévő megállapodás. 

- Október 14-én Orosházán a Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási 
Rendszer Önkormányzati Társulás Elnökségi ülésére került sor. Az előterjesztett 
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anyagok közül a regionális rendszer kialakítására vonatkozó elképzelést nem tudták 
tárgyalni, mivel az előkészítetlen volt – az egy évvel ezelőtti anyagot kapták meg –, az 
elhangzott javaslatok és a változtatások nem szerepeltek benne. Az elnökség úgy 
döntött, hogy a témával nem foglalkozik, egy héten belül készüljön új anyag. Az új 
anyagot a polgármester megkapta, amely három alternatívát tartalmaz, amely 
alternatívák közül egyik sem megfelelő számukra. Elmondja, hogy a mai Kistérségi 
Társulás ülésén az a nyilatkozat született a települések többsége részéről (tartózkodott 
a körösladányi képviselő, ellene szavazott a vésztői polgármester), hogy hasonlóan az 
ivóvízminőség-javító programhoz a költségek a beruházások arányában legyenek 
megállapítva, a másik döntés az volt, nem fogadják el, hogy a városaikban nem 
történne fejlesztés, kivéve Szeghalmon a meglévő szeméttelep lenne egy 
hulladékudvarrá fejlesztve 30 millió forintos költséggel. Vésztő kapna 500 millió 
forintot fejlesztésre, amelyben hasonló komposztáló kerülne megvalósításra, mint 
Dévaványán. Javaslatuk, hogy minden városban meglehetne valósítani egy-egy olyan 
hulladékudvart, ami már a hulladék előkészítését, tömörítését, a hulladékból 
hasznosítható válogatással kiszedhető anyagoknak a külön válogatását és értékesítésre 
történő előkészítését is tartalmazná. A telep alkalmas lenne az építőipari 
újrahasznosítható törmelékek átmeneti tárolására, őrlésére és értékesítésre. Az 
elmondottakat javasolni fogják a társulás nevében a Dél-Alföldi Regionális 
Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás felé.  

- Október 15-én Szegeden a DARFT munkaszervezeténél a belterületi gyűjtőúthálózat 
egy részére és a szennyvíztelepi bekötőút felújítására vonatkozóan aláírták a 
támogatási szerződést. 15-én a megkötött szerződést a Magyar Államkincstárnál le 
kellett adni annak érdekében, hogy az Önkormányzati Minisztérium ezt be tudja 
fogadni és megkapják hozzá a támogatást.  

- Október 16-án Novák Imre alpolgármesterrel a Kistérségi Társulás elnökénél Macsári 
Józsefnél jártak, a szociális foglalkoztatásra vonatkozó pályázat benyújtása ügyében. 
A mai ülésen döntött a Többcélú Társulás, hogy be fogja adni a pályázatot a 
dévaványai foglalkoztatóra vonatkozóan, annak érdekében, hogy esély legyen arra, 
hogy ez a szervezet megmaradjon.   

- Október 20-án a TÖOSZ-nak volt Elnökségi és Felügyelő Bizottsági ülése, ahol az 
önkormányzati miniszter és a pénzügyminisztérium önkormányzati főosztályának a 
munkatársa volt jelen. A 2010. évi költségvetés, azok az ágazati törvényekben, 
rendeletekben lévő kötelezettségek kerültek terítékre, amik sokszor felesleges 
bürokrációt, felesleges költségeket jelentenek az önkormányzatok számára.    

- Október 22-én volt a Körös-Berettyó Vízgazdálkodási Társulás IB. ülése, ahol a 
társulás munkaszervezetének a vezetője arról számolt be, hogy a gazdasági válság a 
társulásra is kihatással van, úgynevezett megrendeléses munkákat alig kaptak. A 
pályázatokkal kapcsolatban elmondták, hogy gondot jelent az utófinanszírozás. 

A polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy az Új Magyarországért Fejlesztési Terv Dél-
alföldi Operatív Program támogatási rendszeréhez benyújtott „Kerékpárral a  
környezetvédelemért – Dévaványa Város Kerékpárúthálózat fejlesztése” című DAOP3.1.2/A-
0992009-0026 pályázatának elbírálása megtörtént. A pályázat a bírálati folyamat 
eredményeképp nem részesült támogatásban. 
A pályázat szakmailag megfelelt a támogathatósághoz szükséges minimális 
követelményeknek, azonban a szakmai értékelés során magasabb átlagpontszámot elért 
pályázatok támogatási igénye kimerítette a rendelkezésre álló támogatási keretet. A 
projektjavaslat támogatására így forráshiány miatt sajnos nincs lehetőség.  
A polgármester megjegyzi, hogy a kerékpárút hálózatfejlesztésére vonatkozó pályázat már két 
alkalommal elutasításra került. 
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A polgármester röviden ennyiben kívánt szólni a két testületi ülés között történt fontosabb 
eseményekről.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Mivel hozzászólás nem hangzott el, szavazásra kéri a testületi tagokat.  
Aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló jelentést, valamint a 
polgármesteri tájékoztatót a két testületi ülés között történt eseményekről kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadja a lejárt határidejű határozatokról szóló jelentést, 
valamint a polgármesteri tájékoztatót a két testületi ülés között történt eseményekről a 
következő határozattal: 
 
 

Határozat: 
424/2009.(X.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete 274/2009.(VI.25.); 
308/2009.(VII.9.); 309/2009.(VII.9.); 310/2009.(VII.9.); 311/2009.(VII.9.); 
343/2009.(VIII.27.); 344/2009.(VIII.27.); 346/2009.(IX.2.); 347/2009.(IX.2.); 
348/2009.(IX.2.); 349/2009.(IX.2.); 350/2009.(IX.2.); 351/2009.(IX.2.); 
355/2009.(IX.2.); 356/2009.(IX.2.); 357/2009.(IX.2.); 363/2009.(IX.10.); 
364/2009.(IX.10.); 365/2009.(IX.10.); 366/2009.(IX.10.); 372/2009.(IX.24.); 
373/2009.(IX.24.); 377/2009.(IX.24.); 381/2009.(IX.24.); 382/2009.(IX.24.); 
383/2009.(IX.24.); 384/2009.(IX.24.); 385/2009.(IX.24.); 386/2009.(IX.24.); 
387/2009.(IX.24.); 388/2009.(IX.24.); 390/2009.(IX.24.); 391/2009.(IX.24.); 
392/2009.(IX.24.); 394/2009.(IX.24.); 396/2009.(IX.24.); 399/2009.(IX.24.); 
400/2009.(IX.24.); 401/2009.(IX.24.); 402/2009.(IX.24.); 403/2009.(IX.24.); 
405/2009.(IX.24.); 406/2009.(IX.24.); Kt. határozatok végrehajtásáról szóló jelentést 
jóváhagyólag tudomásul veszi, valamint a polgármesteri tájékoztatót a két testületi 
ülés között történt eseményekről.  

 
 
 
 
1. Napirendi pont 
 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az első napirendi pont megtárgyalására, amely a temető 
üzemeltetéséről és a temetkezési tevékenységről, a közszolgáltatási szerződésben foglaltak 
hatályosulásáról szóló tájékoztató megvitatása. 
A polgármester megadja a szót Dorogi János részére, ha az írásos anyaghoz van szóbeli 
kiegészítése  akkor, azt tegye meg.  
Dorogi János a Gyulai Pietas Egyházi Temetkezési Szolgáltatási Kft. ügyvezetője – köszönti 
a képviselő-testületi ülésen megjelenteket.  
Az írásos anyaghoz néhány gondolatot kívánt hozzáfűzni.  
A bizottsági ülésen is elmondta, hogy a beszámoló az augusztus 31-i állapot szerint készült el, 
mivel a szeptemberi zárással nem készültek el a beszámoló leadásának határidejéig. 
Az ügyvezető elmondja, hogy szeptember hónapban kilenc halálozás történt, az eltemetett 
halottak száma a városban szeptember 30-ig 111 főre növekedett, ez a szám az elmúlt év ezen 
időszakához viszonyítva 16 fővel kevesebb.  
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Elmondja, hogy törvényi kötelezettségük van a temető üzemeltetésére, a lejárt sírok 
rendezésére. Sok olyan sír került elő a bozótos részből, amelyek ideje le van járva. A törvény 
értelmében egy országos napi lapban egy alkalommal, egy megyei lapban háromszor meg kell 
jelentetni a sírhellyel kapcsolatos tevékenységet, a hirdetések folyamatosan megjelentek 
Békés Megyei Hírlapban, valamint a Magyar Nemzetben. A törvényi kötelezettségnek e téren 
eleget tettek. Elmondja, hogy a törvény 6 hónap türelmi időt biztosít a sírok felszámolására, 
ami nem jelenti azt, hogy ők 6 hónap letelte után a fejfákat felszedik és a hantokat 
elegyengetik. Az ügyvezető véleménye szerint a felszedett fejfák és sírkövek nem kellene, 
hogy az enyészeté legyenek, szeretné ha a temető egy részében elhelyezésre kerülnének, ami 
az utókor számára egy megfelelő betekintést adna arra vonatkozóan, hogy az őseiknek milyen 
síremlékeik voltak. A régi sírokban lévő emberi csontok nem lesznek felszedve, - amennyiben 
meg lesz nyitva újra temetkezésre - mélyebbre lesznek helyezve. Megjegyzi, hogy a csontok 
felszedése, máshová helyezése hatalmas költséget jelentene.  
Örömmel tájékoztatja a jelenlévőket, - ugyan nem zárták pozitíven az évet -, hogy az elmúlt 
évhez képest jelentős összeget faragtak le a hiányból. Az ügyvezető elmondja, hogy jelenleg 
2,5 millió forint hiány mutatkozik, a tavaly évi 3,6 millió forinthoz képest.  
Az ügyvezető elmondja, hogy törvényi kötelezettségük a vízvétel biztosítása. Jelenleg egy 
közkifolyó működik a temető területén, amelyből ivóvizet lehet vételezni és a lakosok ebből 
locsolják a sírokat, mivel más lehetőség nincs. Az ügyvezető elmondja, hogy a temető 
területén 6 db kút felújítását tervezik a következő évben elvégezni, természetesen ez ügyben 
egyeztetnek az önkormányzat illetékes szakemberével.  
Az ügyvezető elmondja, hogy a temető új kiosztású részén közvetlenül a kerítés mellett 
létesítettek egy szemétgyűjtő helyet, ahová összehordták a temetőben lévő összes szemetet, 
véleményük szerint ezt méltatlan helyen volt, így ezt a szemétgyűjtőhelyet megszüntették, egy 
új helyet jelöltek ki. A temető területén jelenleg 3 konténert helyezett el a Tappe Kft., az 
ügyvezető a Kft. vezetésével tárgyalásokat folytat az ügyben, hogy több konténer kerüljön 
elhelyezésre és gyakoribbak legyenek az ürítések. Elmondja, hogy saját költségükön 30 db 1 
m3-es szeméttárolót állítottak fel a temető területén, megjegyzi, hogy a következő napon már 
ezekből tulajdonítottak el ismeretlen személyek, amelyek pótlása megtörtént.  
Röviden szól a fásítási programról.  
A legutóbbi beszámolókapcsán ígéretet tett arra vonatkozóan, minden megtesznek annak 
érdekében, hogy a városközpontban lévő hősök temetője méltó helyre kerüljön áthelyezésre.  
Elmondja, hogy ez nagyon komoly feladat, de ennek ellenére felvették a kapcsolatot az Orosz 
nagykövetség illetékes munkatárásával, a Nemzeti Kegyeleti Bizottság elnökével, akikkel ez 
ügyben már tárgyaltak. A Nemzeti Kegyeleti Bizottság elnökével november 6-án is tárgyalni 
fog. A folyamat hosszadalmas lesz, de bízik benne, hogy sikerre viszik.  
Az ügyvezető elmondja, hogy a temetőben gyakoriak a lopások, minden évben visszatérő 
téma. A sírokról elviszik a virágokat, dísztárgyakat annak ellenére, hogy embereik jelen 
vannak a temetőben. A rendőrséggel folyamatosan tartják a kapcsolatot. 
Elmondja, hogy az érvényben lévő szerződés nagyon korrekt, a képviselő-testület jelentős 
összeggel támogatta és támogatja tevékenységüket. Az ügyvezető szeretné, ha 2010. január 1-
től módosításra kerülne a közszolgáltatási szerződés, mely szerint a temetői bevételekből 70 
% maradna a Kft-nél, amit visszaforgatnának a temető üzemeltetésére, 30 % pedig befizetésre 
kerülne az önkormányzathoz, amit az önkormányzat, vagy visszaforgat a temető fejlesztésére, 
vagy pedig alapot képez belőle.  
A Kft. ügyvezetője röviden ennyiben kívánta kiegészíteni az írásos anyag, várja a felmerülő 
kérdéseket, amelyekre szívesen ad választ.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Dorogi János ügyvezetőnek az elmondottakat.  
A polgármester megadja a szót Gyuricza Máté műszaki ügyintéző részére, hogy az általa 
készített írásos anyaghoz tegye meg szóbeli kiegészítését.  
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Gyuricza Máté műszaki ügyintéző – elmondja, hogy a temetkezési irodában az 
ügyfélszolgálati munka javulni fog az elektronikus nyilvántartás segítéségével.  
Jelenleg a nyilvántartás tesztelése folyik, de már most megállapítható, hogy a nyilvántartásnak 
köszönhetően az ügyfelek is nyertesei lesznek a rendszer megvalósításának, mivel az 
ügyintézési idő 3-4 percre csökkenthető.  
Az ügyintéző elmondja, hogy a nyilvántartás működéséről készített egy néhány perces videó 
felvételt, amely az önkormányzat honlapján megtekinthető, természetesen személyes adatok 
nem jelennek meg adatvédelmi okok miatt.  
Az ügyintéző elmondja, hogy több mint 5.000 sírhely lesz nyilvántartva, és kb. 12.000 
elhunyt adatait kell feldolgozni. A rendszer teljes funkcióval 2010. január 1-től fog működni. 
A temetőben végzendő munkákat bejelentés kötelessé javasolja tenni az ügyintéző, az 
elkészült munkákat pedig átvételhez javasolja kötni. Az intézkedés ugyan növeli az 
adminisztrációt, de ez más temetőkben is eredményre vezetett. Az önkormányzati rendelet 
előírja, hogy a vállalkozók a temetőben végzett tevékenységüket bejelentsék az üzemeltető 
felé, ami nem jellemző gyakorlat.  
Az ügyintéző elmondja, hogy a síremlékek létesítésekor gyakorlatba jött, hogy az 
engedélyezett és elfoglalható területen felül a hozzátartozók a területet lebetonozzák, esetleg 
leburkolják gyephézagos elemekkel, ezzel nem is lenne probléma, ha egy-egy parcella egésze 
így volna kialakítva. A legrosszabb megoldás az, amikor kaviccsal körbeszórják a 
sírkörnyékét, ezek a felszórt megoldások rendkívül balesetveszélyesek fűnyíráskor. A temető 
üzemeltetőjének az elkövetkező időkben erre fokozottan oda kellene figyelnie.  
Megfontolandónak tartják a temető fenntartási hozzájárulás bevezetését. A temető fenntartási 
díjat a temetőben munkát végző vállalkozók fizetik, jelenleg a magyarországi temetők 70 % 
ában kérnek fenntartási hozzájárulást a temető fenntartók és üzemeltetők. Elmondja, hogy az 
ebből befolyó összeg fedezné az üzemeltetőnek a temetőben dolgozó vállalkozók (kőfaragó 
stb.) nyilvántartását, ellenőrzését, valamint az ezzel kapcsolatos adminisztrációs költségeket, 
továbbá az elektronikus temető-nyilvántartás továbbvezetését, karbantartását. 
Elmondja, hogy a temető üzemeltetőjének azt is nyilván kellene tartani, hogy egy-egy 
létesítményt ki építette, ki volt a kivitelezője, megfelel-e a minőségi szabványnak, ezzel is 
elkerülhetőek a temetői balesetek.  
Az ügyintéző röviden szól az urnafülkékről.   
Elmondja, hogy megtörtént az urnafal bővítése 4 db 2 személyes, 24 db 1 személyes 
urnafülke áll rendelkezésre, amely az eddigi szokásokat figyelembe véve 4-6 évre lehet 
elegendő. A beszerzés 550 eFt-ba került, 1 személyre számolt fajlagos költsége 17.187,- Ft 
volt.  
Az ügyintéző elmondja, hogy az előterjesztéshez csatolt rendelettervezet mellékletében 
kolombárium szerepel, a bizottsági ülésen az volt a javaslat, hogy az urnafülkeként legyen 
szerepeltetve, valamint a megváltási díj 21.000,- Ft legyen.  
Az ügyintéző elmondja, hogy a „temetőkről és a temetkezésről” szóló 1999. évi XLIII. 
törvény előírja, hogy a temetői szolgáltatási díjakat évente felül kell vizsgálni, a temetőben 
alkalmazandó szolgáltatási díjtételeket a bevételek és kiadások mérlegéhez  kell igazítani. 
A jelenleg érvényben lévő szolgáltatási díjakat 2005. október 28-án állapította meg a 
Képviselő-testület. 
A temető üzemeltetője kéri, hogy az éves inflációs fogyasztási indexel kerüljenek 
megemelésre az érvényben lévő szolgáltatási díjak. A fogyasztói árindex várhatólag az év 
vége előtt még emelkedni fog, jelenleg 6-7 % körül alakul. Az energiaköltségek 2005. év óta 
jelentősen emelkedtek, ezért 10 % körül javasolható a szolgáltatási díjak emelésének mértékét 
megállapítani. 
A rendelettervezet mellékeltében az általános díjtételnél szerepel „a rendelkezési jog 
lejártával minden sírhely újraváltási díja egységesen a megváltási díj 90 %-a, a sírkertek 
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használati jogának újraváltásakor 1700,- Ft/m2 díjat kell felszámítani (új sírkert nem 
értékesíthető!)” 
Elmondja, hogy a temetői szabályozás szerint új sírkertet létesíteni nem lehet, de a régiek 
fenntartását biztosítani kell.  
Megköszöni a figyelmet, röviden ennyiben kívánta az írásos anyagot szóban kiegészíteni.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a hétfői napon a Pénzügyi Bizottság, a keddi 
napon pedig a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság véleményezte ülésén a beszámolókat. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére, hogy ismertesse a Pénzügyi Bizottság 
ülésén elhangzottakat.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság a 
szolgáltatási díjak 10 %-al történő emelését javasolja a testület felé elfogadásra.  
A temető fenntartási hozzájárulás mértékét 430,- Ft-ban javasolják megállapítani.  
A bizottság elnöke elmondja, hogy a temető nyilvántartáshoz szükséges számítógép, szoftver 
beszerzésének költsége a 2008. évi költségvetésbe be volt tervezve, amely nem került 
felhasználásra. A bizottság javaslata, hogy a 2009. évi költségvetés általános tartaléka terhére 
1 millió forint biztosítsak a nyilvántartáshoz szükséges eszközök és program beszerzéséhez. 
Az ülésen felmerült még az is, hogy az idei évben fásításra és információs táblák 
elhelyezésére betervezett összeget csoportosítsák át a nyilvántartás megvalósítására.  
A bizottság a beszámolót elfogadásra javasolja a testület felé.  
Röviden ennyiben kívánta ismertetni a bizottsági véleményt.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Földi Imrének az elmondottakat. 
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság ülésén elhangzottakat.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – megköszöni 
Dorogi János ügyvezetőnek, hogy a bizottsági ülésen jelen volt, az ott felmerülő kérdésekre 
választ adott. 
A bizottság elnöke nem kívánja megismételni a Pénzügyi Bizottság elnöke által 
elmondottakat, a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság is egyetért a szolgáltatási díjak 10 %-al 
történő emelésével, a temető fenntartási hozzájárulás mértékével. 
A beszámolót a bizottság részletesen megtárgyalta. Az ülésen szó volt a díszsírhelyekről, a 
városközpontban lévő hősök temetője méltó helyre történő áthelyezésének folyamatáról.  
A bizottság a beszámolót elfogadásra javasolja a testület felé, valamint a rendelet 
megalkotásával is egyetért.   
Pap Tibor polgármester – megköszöni a bizottság elnökének az elmondottakat. 
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megadja a szót Pihurik Katalin képviselő részére. 
Pihurik Katalin képviselő – megköszöni a beszámolókat. Örömmel vette, hogy a temetőben 
látható az eredmény, amihez további sikert kíván.  
Elmondja, hogy az utóbbi beszámoló kapcsán szó volt a szelektív hulladékgyűjtéssel 
kapcsolatos problémáról. Kérdése, hogy a konténerek mellé nem lehetne-e kitenni egy táblát, 
amelyen felhívnák a lakosság figyelmét arra vonatkozóan, hogy zöld hulladékot a konténer 
mellé helyezzék el? A zöldhulladék elszállításáról az önkormányzat gondoskodhatna, 
hasonlóan, mint a lakossági zöldhulladék elszállításról. Szó volt arról, hogy egy koszorúban 
több féle anyag található, de a sírokon nagyon sok a virág, a cserje stb.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére. 
Földesi Zoltán képviselő – az ügyvezető említést tett arról, hogy a temetői szemét esetében 
volt öngyulladás. A képviselő kérése, hogy a temetőben égetés ne történjen. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni, kérdést 
feltenni? 
Megállapítja, hogy több kérdés nincs. 
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A polgármester megadja a szót Dorogi János ügyvezetőnek a válaszadás lehetőségét.  
Dorogi János a Gyulai Pietas Egyházi Temetkezési Szolgáltatási Kft. ügyvezetője – 
elmondja, hogy valóban gondot okoz a szelektív szemétgyűjtés a temetőben. Meglátása, hogy 
előbb-utóbb törvényi kötelezettség lesz a szelektív gyűjtés. Ebben az esetben a koszorúkból 
külön kell kiszedni a drótot, a zöldet, a műanyagot, ami nem kis feladatot fog jelenteni. Az 
ügyvezető elmondja, hogy készítettek figyelemfelhívó táblákat, amely azt tartalmazza, hogy a 
szeméttárolókba mit lehet beletenni. A táblákat minden egyes tároló mellé el fogják helyezni.  
Bízik benne, hogy égetés nem fog történni a temetőben.  
Az ügyvezető ellene van minden olyan tevékenységnek, amely a természetet károsítja.  
Az ügyvezető elmondja, hogy hatalmas költséget jelent a szemét elszállíttatása a temetőből.  
Elmondja, hogy formanyomtatványuk van a sírhelyek készítésére vonatkozóan, amelyeket a 
vállalkozóknak ki kell tölteni, és bekerül a nyilvántartásukba. A formanyomtatvány mellé 
felelősség nyilatkozat lesz csatolva, amellyel felelősséget vállal a vállalkozó a munkájára.  
Röviden ennyiben kívánt reagálni a felmerülő kérdésekre.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni az ügyvezetőnek az elmondottakat.  
Megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  
Mivel több hozzászólás nem hangzott el, így döntéshozatalra kerül sor.  
Döntést kell hozni a képviselő-testületnek a temető nyilvántartás számítógépre történő vitele 
érdekében az eszközök és programok vásárlásáról. Elmondja, hogy az önkormányzat 2008. 
évi költségvetésében erre a célra nettó 1 millió forintot biztosítottak, amely nem került 
felhasználásra. Az önkormányzat 2009. évi költségvetésének általános tartaléka terhére ezen 
összeget újra biztosítanák.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a temető-nyilvántartáshoz szükséges eszközök, programok 
megvásárlásához az önkormányzat 2009. évi költségvetésének általános tartaléka terhére nettó 
1 millió forintot biztosítsanak kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
425/2009.(X.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az 
önkormányzat 2009. évi költségvetésének általános tartaléka terhére nettó 1 millió 
forint összeget biztosít a temető-nyilvántartáshoz szükséges számítástechnikai 
eszközök, szoftverek beszerzéséhez.  
 
A képviselő-testület megbízza a gazdálkodási irodát, hogy a határozatban foglaltak 
szerint járjon el.  
 
Felelős: Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Határidő: folyamatos   

 
 
Pap Tibor polgármester – ismételten szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért a rendelettervezettel kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotja 
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Dévaványa Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 
23/2009.(X.30.) ör. rendeletét 

a 
köztemetőről 

 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – szavazásra kéri a képviselő-testület tagjait. 
Aki elfogadja a Pietas Kft. tájékoztatóját kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
426/2009.(X.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Gyulai Pietas Egyházi 
Temetkezési Szolgáltatási Kft. tájékoztatóját - a temető üzemeltetéséről és a 
temetkezési tevékenységről, valamint a közszolgáltatási szerződésben foglaltak 
hatályosulásáról -  jóváhagyólag elfogadja. 
 
Felelős:  - 
Határidő:  -  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Kft. ügyvezetője felvetette a közszolgáltatási 
szerződés módosításának lehetőségét (2010. január 1-től), mely szerint a temető bevételeiből 
származó összeg 30 %-át az önkormányzat részére visszaadják, amelyről a testület dönteni 
fog, hogy visszaforgatják, vagy egy meghatározott feladatra használják fel.  
Aki egyetért azzal, hogy a közszolgáltatási szerződés tervezete készüljön el és a november 26-
i testületi ülésre kerüljön beterjesztésre kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
427/2009.(X.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza a polgármesteri 
hivatal műszaki irodáját, hogy a temető üzemeltetési, közszolgáltatási szerződés 
tervezetét terjessze be a képviselő-testület 2009. november 26-i ülésére.  
 
Felelős:  Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
Határidő:  2009. november 26.  
 

 
Pap Tibor polgármester – a napirend tárgyalását lezárja. Megköszöni Dorogi Jánosnak a Kft. 
ügyvezetőjének, valamint Gyuricza Máté műszaki ügyintézőnek a  beszámolókat, további jó 
munkát kíván. 
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Dorogi János a Gyulai Pietas Egyházi Temetkezési Szolgáltatási Kft. ügyvezetője –  
megköszöni a bizalmat, a jövőben is igyekszenek megfelelni az elvárásoknak.  
 
 
2. Napirendi pont 
 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a második napirendi pont megtárgyalására, amely a Napközi 
Konyha működtetéséről, a vállalkozásba átadott önkormányzati vagyon hasznosításának 
tapasztalatairól szóló tájékoztató megvitatása.  
A polgármester megadja a szót Váradi Károly ügyvezető részére, ha az írásos anyaghoz van 
szóbeli kiegészítése, akkor azt tegye meg.  
Váradi Károly a Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetője – köszönti a testületi ülésen 
megjelenteket.  
Elmondja, az a fő céljuk és érdekük, hogy minél többen étkezzenek a konyhájukon.  
Törekszenek arra is, hogy az épület, a gépkocsi, valamint az eszközök is megfelelően karban 
legyenek tartva.  
A Bt. ügyvezetője elmondja, hogy az étlap összeállítás havi szinten történik, igyekszenek a 
változatosságra, egyúttal figyelembe veszik a korosztályok igényét, mivel az étkeztetés 
kiterjed bölcsődés, óvodás, iskolás gyerekekre, felnőttekre, valamint időskorú ellátottakra. Az 
intézmények felé mindig nyitottak, kéréseiket lehetőségeikhez mérten igyekszenek teljesíteni.  
Elmondja, hogy az étlaptervezésben az intézmények részt vesznek, egy-egy óvoda egy heti 
étlapot tervez meg, amelyen szinte változtatni sem szoktak. Az iskoláskorú gyermekek egy 
táblázatba írják be a kedvenc ételeiket külön telephelyenként, és azokból állítják össze az 
étrendet.  
Az idősek otthonában étlaptervezés folyik és kívánság listát is készítenek az ott lakók.  
Az ügyvezető úgy érzi, hogy jó gazda módjára igyekszik az önkormányzati vagyont 
hasznosítani.  
Röviden ennyiben kívánta az írásos anyagot kiegészíteni. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni Váradi Károlynak a kiegészítést.  
A polgármester elmondja, hogy a tájékoztatót a Pénzügyi, a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi-, 
valamint az Oktatási Bizottság is véleményezte ülésén.  
A polgármester elsőként megadja a szót Földi Imre részére, hogy ismertesse a Pénzügyi 
Bizottság ülésén elhangzottakat.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság a Napközi 
Konyha működtetéséről, a vállalkozásba átadott önkormányzati vagyon hasznosításának 
tapasztalatairól szóló tájékoztatót elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Földi Imrének az elmondottakat 
Megadja a szót Nyuzó Marietta részére. 
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság keddi 
ülésén részletesen megtárgyalta a tájékoztatót, amelyet elfogadásra javasolnak a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Nyuzó Mariettának az elmondottakat. 
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnök részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja,hogy a bizottság szintén megtárgyalta szerdai ülésén a tájékoztatót, amelyet 
elfogadásra javasolnak a testület felé.  
A bizottsági elnök kérdése, hogy milyen beruházásokat terveznek a közeljövőben a Bt-nél 
megvalósítani? 
Váradi Károly a Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetője – elmondja, hogy az írásos 
tájékoztatóban is szólt arról, hogy milyen beruházásokat terveznek megvalósítani. 
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Mindenképpen szükségesnek tartják a közeljövőben kicserélni a meglévő 15 éves szállító 
gépjárművet, valamint a jelenleg működő alu 100-as kazánt, amelyet már több alkalommal 
kellett javítani.  
A Bt. ügyvezetője röviden szól arról is, hogy az elmúlt években a zavartalan és folyamatos 
működés, illetve az aktuális törvényeknek (HACCP) való megfelelés miatt milyen 
fejlesztéseket kellett elvégezniük önerőből. (A fejlesztések az írásos anyagban felsorolásra 
kerültek.) 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni, kérdést 
feltenni? 
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy nagyon sok gyermek, felnőtt étkezik a napközi konyhán. Kérdése, hogy 
esetleges akadályoztatásra vészforgató könyvvel rendelkeznek-e? 
Váradi Károly a Váradi Étkeztetési Bt. ügyvezetője – elmondja, hogy az elmúlt héten MVH-
tól tartottak ellenőrzést a konyhán. Kérdésként merült fel, hogy a 2008. évben felújított 
vegyes tüzelési üstök miért vannak még ott. Az ügyvezető elmondta, ha gázhiány következne 
benne nem jelentene akadályt az, hogy nem tudnak főzni, mivel a vegyes tüzelésű üstök még 
rendelkezésre állnak és megfelelő mennyiségű tüzifa is készleten van.  
Az ügyvezető elmondja, hogy az élelmiszer raktárkészletük nem túl nagy, de heti több 
alkalommal történik a beszerzés, így mindig friss alapanyagokból tudnak főzni. Vannak olyan 
alapanyagok, amelyek akár egy évre is elegendőek ilyen pl. a száraztészta. Elmondja, hogy 
esetleges katasztrófa bekövetkezése esetén is tudnának ellátást biztosítani (p. hóakadály stb.). 
A bizottsági ülésen felmerült az is, hogy a gyermekek nem igazán szeretik a belsőségből 
készült ételeket. Elmondja előírás, hogy az étrendbe 10 naponként valamilyen formában adni 
kell belsőséget. Olyan belsőségből készült ételeket próbálnak készíteni, amelyet a gyermekek 
meg is esznek pl. Budapest szelet, májkrémes kenyér uzsonnára.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni, kérdést 
feltenni? 
A polgármester elmondja, hogy az ÁNTSZ folyamatosan ellenőrzi, értékeli a 
gyermekélelmezési konyhák működését, a dévaványai konyha mindig jó értékelést kap, 
elismerések hangzanak el.  
Mivel több hozzászólás nem hangzott el, szavazásra kéri képviselőket. 
Aki a Váradi Bt. tájékoztatóját elfogadja kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
428/2009.(X.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Váradi Étkeztetési Bt. 
tájékoztatóját – a napközikonyha működtetéséről, a vállalkozásba átadott 
önkormányzati vagyon hasznosításának tapasztalatairól – jóváhagyólag elfogadja. 
 
A képviselő-testület a Váradi Étkeztetési Bt.  vezetőjének és dolgozóinak jó 
munkavégzést kíván. 
 
Felelős:  - 
Határidő:  -  
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3. Napirendi pont 
 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely az 
önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének bemutatása (bevételi és kiadási 
nemenként, illetve növényfajtánként). 
A polgármester elmondja, hogy a napirend előadója Földi Imre programirányító, megadja a 
szót részére, ha az írásos anyaghoz szóbeli kiegészítése van, akkor azt tegye meg.  
Földi Imre képviselő, programirányító – elmondja, hogy az írásos anyaghoz néhány 
gondolatot kíván hozzáfűzni.  
Elmondja, hogy a 2009. évi költségvetésben a bevételi oldalra betervezésre került 
57.655.000,- Ft, augusztus 31-ig a tényleges bevétel 54.129.069,- Ft, amely 94 %-os teljesítést 
mutat. Megjegyzi, hogy a hét folyamán 13 millió forint területalapú támogatás érkezett az 
önkormányzat számlájára, amivel az természetesen az előterjesztésben szereplő bevétel nő. 
Kiadásként betervezésre került 38.878.500,- Ft, augusztus 31-ig a tényleges kiadás összege 
18.224.410,- Ft volt, amely 47 %-os teljesülést jelent.  
Elmondja, hogy első sorban az ÁKG kritériumainak próbálnak megfelelni. Az írásos 
anyagban szerepel, hogy az idei évben a termelésből való bevétellel nem nagyon kell 
számolni, hiszen az 5 éves időtartamra vállalt kötelezettségek, vetett ugar és pillangós virágú 
növény (főleg lucerna) lett a vetésszerkezetbe beállítva. Ez az 5 év vonatkozásában megfelel a 
pályázatban meghatározott százalékos arányban vetett növénykultúráknak.  
Elmondja, hogy megérkeztek azok a gépek, eszközök, amelyeket a sikeres géptámogatási 
pályázat keretén belül sikerült megvásárolni.   
Elmondja, hogy ebben a gazdálkodási évben adminisztratív ellenőrzés volt, helyszíni 
ellenőrzésre nem került sor, amely mind a három támogatási formára vonatkozott (AKG, 
KAT, terület alapú). Elmondja, hogy területpontosítás miatt 45.217,- Ft-ot kellett 
visszafizetni. Mindhárom esetben lényegesen szankció nélküli volt az ellenőrzés eredménye. 
Röviden ennyiben kívánta kiegészíteni az írásos anyagot.  
Mint a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság ülésén a beszámolót 
megtárgyalta, és azt elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Földi Imrének az elmondottakat.  
Megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi 
Bizottság véleményét.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság keddi ülésén a beszámolót megtárgyalta. Az ülésen kérdések merültek fel, amelyre a 
válaszokat megkapták. A bizottság a beszámolót elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megadja a szót Pihurik Katalin képviselő részére.  
Pihurik Katalin képviselő – örömmel vette, hogy a kiadásként betervezett összeg 47 %-os 
teljesítést mutat, valamint azt is, hogy „nyereségként” 80.225,- Ft/ha összeggel számolhatnak.   
Kérdése, nem ellentétes-e az, hogy a szakmai irányítást végző szerv önmagát ellenőrzi, mint a 
Pénzügyi Bizottság elnöke? 
Pap Tibor polgármester – elmondja az ellenőrzésben a bizottsági tagok is részt vehetnek, 
nem feltétlenül a bizottság elnökének kell lefolytatni az ellenőrzést. A polgármester 
megjegyzi, hogy a bizottságon belül van nem is egy olyan tag, aki ért az agrár-
gazdálkodáshoz, valamint a költségvetésre is van rálátása. 
Az írásos anyagban szerepelő ellenőrzést az FVM Hivatala által kijelölt szakemberek 
végezték.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
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dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, hogy az elért eredmény a támogatásoknak 
köszönhető. A képviselő kérése, hogy a legközelebbi beszámoló kapcsán készüljön egy olyan 
anyag is, amely a támogatások nélküli hektárankénti eredményt mutatja. Meglátása, hogy a 
gazdálkodás javuló tendenciát mutat.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földi Imre részére.  
Földi Imre képviselő, programirányító – elmondja, hogy a beszámolóban részletesen leírta, 
hogy a vetett ugarból nem igazán lehet profitot termelni. Az agárkörnyezet-gazdálkodásnak az 
a lényege, hogy a támogatással kompenzálja a termelésből való kiesést. Elmondja, hogy most 
185 hektár volt az ugaroltatott terület.   
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének bemutatásáról 
szóló tájékoztatót kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
429/2009.(X.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat 
mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének bemutatásáról szóló tájékoztatót 
elfogadja.  
 
Felelős:  - 
Határidő:  - 

 
 
 
4. Napirend elfogadása  
 
Pap Tibor polgármester – rátér a negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a 2010. 
évre vonatkozó belső ellenőrzési terv elfogadása.  
A polgármester megadja a szót Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető részére.  
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – elmondja, hogy a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 92. § (6) bekezdése írja elő, hogy az 
önkormányzatra vonatkozó éves belső ellenőrzési tervet a képviselő testület az előző év 
november 15-ig hagyja jóvá.  
Az előterjesztés a hivatkozott törvény és 193/2003.(XI.26.) Korm. rendelet 18. §-ban előírt 
éves ellenőrzési terv elfogadására tesz javaslatot.  
Az Önkormányzatánál, valamint intézményeinél az ellenőrzési feladatokat Szeghalom 
Kistérség Többcélú Társulás Belső Ellenőrzési Munkacsoport egysége látja el, melyet az 
együttműködési megállapodás tartalmaz.  
Az éves ellenőrzési terv javaslat Dévaványa Város Önkormányzat részéről az igényként 
felmerülő ellenőrzési feladatokat tartalmazza. 
A Kistérségi Társulás Belső Ellenőrzési Munkacsoportja dönti el, hogy az igényekből, mely 
ellenőrzések elvégzésére van kapacitásuk.  
Az igényeknél megjelölték az ÁMK normatív elszámolását megalapozó statisztikai adatok, 
valamint két közbeszerzési eljárás ellenőrzését. 
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A belső ellenőrzési munkacsoport úgy döntött, hogy az ÁMK normatív elszámolását 
megalapozó statisztikai adatok ellenőrzését elvégzi, a közbeszerzési eljárás ellenőrzését, 
valamint az ÁMK-ra irányuló folyamatba épített előzetes és utólagos vezetői ellenőrzést.   
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a mai napon volt a Többcélú Társulás ülése, ahol 
eldöntötték, hogy mely településeknél milyen ellenőrzéseket fognak elvégezni.  
A polgármester ismerteti a jelenlévőkkel a belső ellenőrzési ütemtervben foglaltakat (a belső 
ellenőrzési ütemterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi):  

- Normatíva elszámolását megalapozó adatok ellenőrzése az Általános Művelődési 
Központban, 

- Folyamatba Épített Előzetes és Utólagos Vezetői Ellenőrzés (FEUVE) gyakorlata 
Általános Művelődési Központban, 

- Közbeszerzési eljárások ellenőrzése a Polgármesteri Hivatalban. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság a belső 
ellenőrzési ütemtervben foglaltakkal egyetért, azt elfogadásra javasolja a testület felé. 
Pap Tibor polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a belső ellenőrzési ütemtervben foglaltakkal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 12 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
430/2009.(X.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dévaványa Város 
Önkormányzat 2010. évre vonatkozó belső ellenőrzési ütemtervét jóváhagyja.  
Az ellenőrzést végzi Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás Belső Ellenőrzési 
Munkacsoportja.  
 
Felelős:  Balogh Csilla jegyző 
Határidő:  értelemszerint 
Melléklet:  1 db belső ellenőrzési ütemterv  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az 5. napirendi pontot zárt ülés keretében kell 
megtárgyalni. (Döntéshozatal a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerő cím odaítéléséről.)  
A polgármester napirend cserét javasol annak érdekében, hogy most ne kelljen zárt ülést 
elrendelni. Javasolja, hogy a kitüntetési ügyet az ülés végén tárgyalja a testület, amikor egyéb 
kérdésekben való döntéshozatal érdekében amúgy is zárt ülésre fog sor kerülni.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a napirend cserével kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
431/2009.(X.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete napirend cserét hajt végre és a 2009. 
szeptember 29-én tartandó ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:  
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1. Tájékoztató a temető üzemeltetéséről és a temetkezési tevékenységről. A 

közszolgáltatási szerződésben foglaltak hatályosulása. 
Előadó:  Dorogi János a Gyulai Pietas Temetkezési és Szolgáltató  Kft.  

ügyvezetője 
 
2. Tájékoztató a Napközi Konyha működtetéséről. A vállalkozásba átadott 

önkormányzati vagyon hasznosításának tapasztalatai. 
Előadó:  Váradi Károly ügyvezető  

 
3. Az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének bemutatása (bevételi 

és kiadási nemenként, illetve növényfajtánként). 
Előadó:  Földi Imre programirányító és szervező 

 
4. A 2010. évre vonatkozó belső ellenőrzési terv elfogadása.  

Előadó:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető  
 

5. Bejelentések  
 

6. Döntéshozatal a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerő cím odaítéléséről.  
 Előadó:  Pap Tibor polgármester 

 
 
 
5. Napirend elfogadása  
 
Pap Tibor polgármester – rátér a negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
bejelentéseket tartalmazza.  
Elmondja, hogy az Önkormányzat 2009. évi költségvetéséről szóló 4/2009.(II.27.) ör. 
módosítása vált szükségessé.  
A polgármester megadja a szót Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető részére. 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – elmondja, hogy a módosítási 
javaslatban minden olyan adat szerepel, amelyről a képviselő-testület határozataival döntött, 
valamint a központi támogatások változását is át kell vezetni a rendeleten és egyéb pályázaton 
elnyert pénzeszközök előirányzatát is rendezni szükséges.  
Az irodavezető elmondja, hogy az előirányzat módosítás 141.903 e Ft-ra vonatkozik 
bevétellel, kiadással egyezően, amely a módosított előirányzathoz képest 6,4 %-os növekedést 
jelent.  
Az irodavezető röviden szól a bevételi, illetve a kiadási oldalról.  
A javaslat elfogadásával a 2009. évi költségvetési rendelet fő összege 2.211.043 e Ft-ról 
2.352.946 e Ft-ra módosul. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az előterjesztést a Pénzügyi Bizottság, valamint a 
Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság is véleményezte ülésén.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság a rendelet 
megalkotásával egyetért. 
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság 
szintén javasolja a rendelet megalkotását.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért a javaslattal, hogy a 2009. évi költségvetési rendelet fő összege 2.211.043 e Ft-
ról 2.352.946 e Ft-ra módosuljon kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotja 
 

Dévaványa Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
24/2009.(X.30.) ör. rendeletét 

az  
Önkormányzat 2009. évi költségvetéséről szóló  
4/2009.(II. 27.) ör. rendeletének módosításáról  

 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Balogh Csilla jegyző 
készítette, amelynek tárgya a belső piaci szolgáltatásokról szóló 2006/123/EK irányelveiből 
adódó jogharmonizációs feladatok végrehajtása. 
A polgármester megadja a szót Balogh Csilla jegyző részére.  
Balogh Csilla jegyző – elmondja, hogy belső piaci szolgáltatásokról szóló 2006/123/EK 
irányelv hazai jogalkotásba történő átültetése a helyi önkormányzati rendeletalkotásnál is 
jelentkező feladat. Az országgyűlés elfogadta az európai uniós irányelvnek megfelelő 
kerettörvényeket: 

- 2009. évi LVI. törvény a közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános 
szabályairól szóló 2004. évi CXL. törvény módosításáról szóló 2008. évi CXI. törvény 
hatálybalépésével és a belső piaci szolgáltatásokról szóló 2006/123/EK irányelv 
átültetésével összefüggő törvénymódosításokról, 

- 2009. évi LXXVI. törvény a szolgáltatási tevékenység megkezdésének és 
folytatásának általános szabályairól.  

A belső piaci szolgáltatásokról szóló 2006/123/EK irányelvről a következőket érdemes tudni:  
Az Európai Parlament, illetve az EU Tanácsa 2006. december 12-én elfogadta a belső piaci 
szolgáltatásokról szóló 2006/123/EK irányelvet, amely 2006. december 28-án lépett hatályba. 
Az irányelvet 2009. december 28-ig át kell ültetniük a tagállamoknak, így hazánknak is a 
hazai jogrendszerükbe. Az irányelvek – főszabályként – nem bírnak közvetlen hatállyal, az 
abban foglaltak teljesítése a nemzeti államokra ró belső jogalkotási kötelezettséget. Az 
irányelvnek megfelelően kell a helyi önkormányzatoknak is átvizsgálniuk azokat a helyi 
rendeleteiket, amelyeket az irányelv érint és azokat – ha szükséges – módosítani, a 
szolgáltatások szabad áramlásának teljes körű biztosítása érdekében. Az ezzel kapcsolatos 
munka már a múlt évben megkezdődött, az érintett önkormányzati rendeletek 
beazonosításával.  
A tervezett végrehajtási határidő: 2009. november 28. Ez a rendeletmódosítások 
elfogadásának utolsó napja.  
A hazai jogszabályok (így az önkormányzati rendeletek) szolgáltatási irányelvnek való 
megfelelőség szempontjából történő átvilágításának célja az állampolgárok és vállalkozások 
Európai Unión belüli szabad áramlását gátló hazai szabályozások feltárása, és egy egyszerűbb 
szabályozási környezet létrehozása a hatályos törvények, kormányrendeletek, miniszteri 
rendeletek és önkormányzati rendeletek esetleges módosítása révén.  
Röviden ennyit kívánt elmondani a jelenlévőknek.  
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A képviselő-testülettől kéri, hogy a rendelet megalkotásával értsenek egyet.   
Pap Tibor polgármester – megköszöni Balogh Csillának az elmondottakat. 
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a bizottsági 
véleményt.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság a rendelet megalkotásával egyetért.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki elfogadja az egyes önkormányzati rendeletek felülvizsgálatáról szóló rendelettervezetet 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotja  
 

Dévaványa Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
25/2009.(X.30.) ör. rendeletét 

Egyes önkormányzati rendeletek felülvizsgálatáról 
 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentés szintén rendeletalkotás.  
A polgármester megadja a szót Balogh Csilla jegyző részére. 
Balogh Csilla jegyző – elmondja, hogy a 28/2004.(VII.1.) ör. rendelet A város Címeréről, 
zászlajáról, pecsétjéről 7. §-a tartalmazza a jelképek használatának engedélyezésére 
vonatkozó szabályokat. Az átvilágítás során az Államigazgatási Hivatal megjelölte, mint 
irányelvvel ellentétes szabályozást, mivel az önkormányzati rendelet határozott idejű 
engedélyezést tartalmaz, amely ellentétes az irányelv 9. cikk (1) b.) pontjával. 
Kéri az érintett paragrafus hatályon kívül helyezését és a rendelet záradékolását.  
Megjegyzi a rendelet hatályba lépése óta soha nem került sor ilyen jellegű engedélyezésre, 
tehát ezért is indokolatlan a szabályozás.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Balogh Csillának az elmondottakat. 
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a bizottsági 
véleményt.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság a rendelet megalkotásával egyetért.  
Pap Tibor polgármester – szavazásra kéri a képviselő-testület tagjait. 
Aki elfogadja a város címeréről, zászlajáról, pecsétjéről szóló rendelettervezetet kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotja  
 

Dévaványa Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
26/2009.(X.30.) ör. rendeletét 

a város címeréről, zászlajáról, pecsétjéről 
 

(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentés szintén rendeletalkotás.  
A polgármester megadja a szót Balogh Csilla jegyző részére. 
Balogh Csilla jegyző – elmondja, hogy a 21/2005.(IX.30.) ör. rendelet a közterületek 
használatáról 6. § (2) (3) (4) bekezdés határozott idejű engedélyezést tartalmaz. 
Az átvilágítás során az Államigazgatási Hivatal ezt is megjelölte, mint irányelvvel ellentétes 
szabályozást.  
A rendelet hivatkozott bekezdései ellentétesek az irányelv 9. cikk (1) b.) pontjával és a 11. 
cikk (1) c.) pontjával. Ebben az esetben fogalomzavarról is szó van a rendeletben, mert az 
„ideiglenes közterület használat engedélyezése” helyett van használva a „határozott idejű 
közterület használat engedélyezése” kifejezés, amely természetesen most már ellentétes az 
irányelvvel.  
A jegyző kéri az érintett bekezdések hatályon kívül helyezését és a rendelet záradékolását. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni Balogh Csillának az elmondottakat. 
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a bizottsági 
véleményt.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság a rendelet megalkotásával egyetért.  
Pap Tibor polgármester – szavazásra kéri a képviselő-testület tagjait. 
Aki egyetért a közterületek használatáról szóló rendelettervezettel kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotja  
 

Dévaványa Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
27/2009.(X.30.) ör. rendeletét 

a közterületek használatáról 
 

(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztés szintén rendeletalkotással 
kapcsolatos.  
Az előterjesztést Balogh Csilla jegyző készítette, megadja a szót részére.  
Balogh Csilla jegyző – elmondja, hogy a Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás Belső 
Ellenőrzési Munkacsoportja a 2009. évi ellenőrzési munkaterv alapján ellenőrizte az 
önkormányzat hivatalánál az otthonteremtési támogatás nyújtásának gyakorlatát, 
visszafizetésének garanciáit.  
Az ellenőrzési megállapítások között szerepel, hogy a támogatások kifizetését megelőzően a 
támogatás visszafizetését biztosító jelzálogjog bejegyzése nem minden esetben történik meg.  
Az elrendelt szükséges intézkedés a következő:  
A támogatások kifizetését megelőzően a hitelt nyújtó pénzintézet hozzájáruló nyilatkozatát 
kell kérni az önkormányzatot megillető jelzálogjog bejegyzéshez. A kifizetés csak ennek 
birtokában történhet meg.  
További megállapítás, hogy a támogatások kifizetésének időpontja nem minden esetben van 
összhangban az önkormányzati rendelettel, a fedezet biztosítással, valamint a törlesztés 
ütemezésével.  
Ennek kiküszöbölésére a belső ellenőri javaslat, az hogy lakásvásárlás esetén a támogatás 
kifizetését követő hónap első napjától kezdődjön a törlesztés.  
Az elmondottak miatt van szükség a rendelet módosítására.  
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Pap Tibor polgármester – megköszöni Balogh Csilla jegyzőnek az elmondottakat.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a bizottsági 
javaslatot.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság a rendelet megalkotásával egyetért.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki elfogadja az otthonteremtés helyi támogatásáról szóló rendelettervezetet kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotja  
 

Dévaványa Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
28/2009.(X.30.) ör. rendeletét 

otthonteremtés helyi támogatásáról 
 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentés a Polgármesteri Hivatal, az 
Általános Művelődési Központ, a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény, valamint a 
Strandfürdő és Gyógyászat Szervezeti és Működési Szabályzatának módosításával 
kapcsolatos.  
A polgármester megadja a szót Szarka Andrea igazgatási irodavezető részére. 
Szarka Andrea igazgatási irodavezető – az előterjesztésben leírta, hogy az államháztartás 
működési rendjéről szóló 217/1998.(XII.30.) Korm. rendelet módosításáról szóló 327/2008. 
(XII.30.) Korm. rendelet 68. § (10) bekezdése értelmében az Ámr. e rendelettel módosított 
rendelkezései alapján szükséges az alapító okirat, valamint a szervezeti és működési 
szabályzat módosítása. 
Elmondja, hogy az alapító okiratok módosítása a 2009. május 28-án megtartott testületi ülésen 
megtörtént.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az előterjesztést a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi 
Bizottság ülésén véleményezte.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a bizottsági 
javaslatot.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatát elfogadásra javasolja a 
testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatát kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
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Határozat: 
432/2009.(X.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal 
Szervezeti és Működési Szabályzatát elfogadja.  
 
Felelős: - 
Határidő: -  
Melléklet:  Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzata 
 
 

Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy beterjesztésre került az Általános Művelődési 
Központ Szervezeti és Működési Szabályzata.  
A polgármester megadja a szót Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója részére.  
Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója – elmondja, hogy az ÁMK Szervezeti és 
Működési Szabályzata a törvényi előírásoknak megfelelően került módosításra. 2010. január 
1-től új szakfeladat számok lesznek, amelyek módosításra kerültek. Az SZMSZ-ből 
hiányoztak az intézményre vonatkozó jogszabályi hivatkozások, amelyek pótlása megtörtént. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az ÁMK Szervezeti és Működési Szabályzatát a 
Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság, valamint az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság 
is véleményezte ülésén.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a bizottsági 
véleményt.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság az Általános Művelődési Központ Szervezeti és Működési Szabályzatát elfogadásra 
javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére, hogy ismertesse a 
bizottsági véleményt.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság szintén elfogadásra javasolja az ÁMK Szervezeti és Működési 
Szabályzatát.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja az Általános Művelődési Központ Szervezeti és Működési Szabályzatát kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
433/2009.(X.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Általános Művelődési 
Központ Szervezeti és Működési Szabályzatát elfogadja.  
 
Felelős: - 
Határidő: -  
Melléklet:  Általános Művelődési Központ Szervezeti és Működési Szabályzata 
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Strandfürdő és Gyógyászat is beterjesztette a 
testület elé a Szervezeti és Működési Szabályzatát. 
A polgármester megadja a szót Kállai Anikó megbízott intézményvezető részére, hogy 
néhány mondatban ismertesse milyen változtatások történtek.  
Kállai Anikó a Strandfürdő és Gyógyászat megbízott vezetője – elmondja, hogy az SZMSZ a 
jogszabályi változásoknak megfelelően lett módosítva, a szakfeladat számok 2010. január 1-
től változnak, amelyek szintén módosításra kerültek.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Strandfürdő és Gyógyászat Szervezeti és 
Működési Szabályzatát a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság, valamint az Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottság is véleményezte ülésén.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a bizottsági 
véleményt.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság a Strandfürdő és Gyógyászat Szervezeti és Működési Szabályzatát elfogadásra 
javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére, hogy ismertesse a 
bizottsági véleményt.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság szintén elfogadásra javasolja a Strandfürdő és Gyógyászat 
Szervezeti és Működési Szabályzatát.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja a Strandfürdő és Gyógyászat Szervezeti és Működési Szabályzatát kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
434/2009.(X.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Strandfürdő és Gyógyászat 
Szervezeti és Működési Szabályzatát elfogadja.  
 
Felelős: - 
Határidő: -  
Melléklet:  Strandfürdő és Gyógyászat Szervezeti és Működési Szabályzata 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény is 
benyújtotta a Szervezeti és Működési Szabályzatát.  
A polgármester megadja a szót Burainé Murányi Magdolna részére.  
Burainé Murányi Magdolna a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője – 
elmondja, hogy az intézmény SZMSZ-e szintén a jogszabályi változásoknak megfelelően 
került módosításra.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 
Szervezeti és Működési Szabályzatát a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság, valamint az 
Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság is véleményezte ülésén.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a bizottsági 
véleményt.  
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Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény Szervezeti és Működési Szabályzatát 
elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére, hogy ismertesse a 
bizottsági véleményt.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság szintén elfogadásra javasolja a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjtemény Szervezeti és Működési Szabályzatát.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény Szervezeti és Működési 
Szabályzatát kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
435/2009.(X.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjtemény Szervezeti és Működési Szabályzatát elfogadja.  
 
Felelős: - 
Határidő: -  
Melléklet:  Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény Szervezeti és Működési 

Szabályzata 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentés a VII. Dobfesztivál 
megrendezéseséhez nyújtott visszatérítendő támogatás elengedésével kapcsolatos.  
Elmondja, hogy a VII. Dévaványai Dobfesztivál megrendezéséhez képviselő-testület a 2008. 
évi költségvetésbe betervezve biztosított 300.000,- Ft támogatást, melyre vonatkozóan a 
kétoldalú megállapodás március hónapban meg lett kötve, a támogatás pedig átutalásra került 
a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület számlájára.  
Ezen túl – az egyéb szponzorok és pályázati pénzek híján – az Egyesület vezetése ismét 
kéréssel fordult testülethez többlettámogatást kérve a rendezvény színvonalas megrendezése 
céljából. A kérelem pozitívan bírálta el a testület, 900 000,- Ft-ot szavazott meg (aminek 
előirányzata egyébként a 2008. évi költségvetésbe szintén biztosított volt) azzal a feltétellel, 
hogy ez már visszatérítendő kamatmentes támogatásként kerül az Egyesület egyszámlájára. 
Az átutalás 2008.julius 24-én megtörtént.  
A rendezvényről készült beszámolót 2008. szeptemberi ülésén tárgyalta a Képviselő-testület 
és ott szembesült azzal, hogy a bevétel nem teljesült az elvártak szerint. Több kifizetetlen 
számlája keletkezett az Egyesületnek. A Képviselő-testület úgy döntött a 331/2008.(IX.25.) 
Kt. határozatában, hogy az Egyesület részére biztosított 900.000,- Ft visszatérítendő 
kamatmentes támogatás visszafizetési határidejét átütemezi 2009. augusztus  31-i 
visszafizetési határidővel, továbbá 400.000,- Ft visszatérítendő kamatmentes támogatást 
biztosít , szintén fenti határidővel, a rendezetlen számlák kiegyenlítésére.  A 400.000,- Ft 
átutalásra került 2008. október 1-én.  
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A 2009. évben megrendezett Dobfesztiválról a beszámoló megtörtént. A Strandfürdő és az 
Egyesület által megrendezett közös kezdeményezés eredményét a Képviselő-testület 
megismerte. 
A 2009. szeptember havi képviselő-testületi ülésen döntött a Képviselő-testület a 900.000,- Ft 
visszatérítendő kamatmentes támogatás visszafizetéséről úgy, hogy azt vissza nem térítendő 
támogatásként biztosítja, eltekint annak visszafizetésétől. Most a képviselő-testületnek a 
400.000,- Ft visszatérítendő kamatmentes támogatás sorsáról kell döntést hozni. 
A polgármester elmondja, hogy a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület elnöke 
Kónya András készített egy beszámolót a VIII. Dévaványai Dobfesztiválról.  
A polgármester megkérdezi Kónya Andrást az egyesület elnökét, hogy az írásos anyagot 
szóban kívánja-e kiegészíteni? 
Kónya András a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület elnöke – elmondja, hogy a 
jövő évben is meg fogják rendezi a dobfesztivált, amelynek lebonyolítására nyertes 
pályázatuk van. Szeretnék, ha a jövő évben, az idei évhez hasonlóan kerülne sor a 
Strandfürdővel elszámolásra, amely egy bázis időszak bevételéhez hasonlítva a dobfesztivál 
megrendezése alatti bevételeket megállapítható a plusz bevétel és ennek a többlet kiadásokkal 
csökkentett része osztódna meg az intézmény és az Egyesület között egyenlő arányban. 
Az egyesület elnöke röviden ennyit kívánt elmondani. 
Pap Tibor polgármester – az egyesület elnöke által elmondott javaslat a bizottsági ülésen is 
elhangzott, amely találkozik a képviselők elképzelésével. Elhangzott az is, hogy az idei év 
eredményessége alapján állapítsák meg a 2010. évi támogatás összegét. 
A polgármester megkérdezi, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület tájékoztatóját a VIII. 
Dévaványai Dobfesztiválról kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 11 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül elfogadja a tájékoztatót a következő határozattal:    
 
 

Határozat: 
436/2009.(X.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Dévaványai Dobfesztivál 
Kulturális Egyesület tájékoztatóját a VIII. Dévaványai Dobfesztiválról jóváhagyólag 
elfogadja.  
 
Felelős:  - 
Határidő:  - 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy döntést kell hozni a képviselő-testületnek az 
ügyben, hogy a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület részére a 331/2008.(IX.25.) Kt. 
határozattal megítélt 400.000,- Ft visszatérítendő kamatmentes támogatás visszafizetésének 
határidejét átütemezik (2010. augusztus 31-ig), vagy pedig vissza nem térítendő 
támogatásként biztosítják az Egyesület részére. Megjegyzi, hogy a visszafizetési határidő 
2009. augusztus 31. volt.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére, hogy tolmácsolja a Pénzügyi Bizottság 
ülésén elhangzott javaslatot.  
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Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság hosszasan 
tárgyalta az előterjesztést. Ahogyan a polgármester úr is elmondta két féle alternatíva 
lehetséges:  

- a  400.000,- Ft visszatérítendő támogatás visszafizetésétől eltekintenek, azt vissza nem 
térítendő támogatásként biztosítják, 

- a 400.000,- Ft visszatérítendő kamatmentes támogatás visszafizetésének határidejét 
átütemezik 2010. augusztus 31-i határidőre. 

A bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottsági tagok többségének az a javaslata, hogy a 
400.000,- Ft visszatérítendő támogatás visszafizetésétől tekintsenek el, azt vissza nem 
térítendő támogatásként biztosítsák az Egyesület részére, a 2009. évi költségvetés általános 
működési tartaléka terhére.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Földi Imrének a bizottsági javaslat ismertetését.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére, hogy ismertesse az Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottság javaslatát.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a tegnapi napon tartott bizottsági ülésen nagy vita alakult ki ez ügyben. A 
bizottsági tagok véleményei megosztottak voltak, így javaslatot nem tesznek a testület felé. 
A bizottsági elnök magán véleménye, hogy a 400.000,- Ft-ot vissza nem térítendő 
támogatásként biztosítsák az Egyesület részére.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni dr. Ágoston Sándornak az elmondottakat.  
A polgármester megadja a szót Kiss Károly képviselő részére.  
Kiss Károly képviselő – elmondja, hogy nem dobfesztivál ellenes, de véleménye azt, hogy ez 
Egyesület a 400.000,- Ft-ot fizesse vissza. Véleménye szerint így is magas összeggel 
támogatták már a rendezvényt. Tudomásul kell venni azt is, hogy a rendezők számára ez egy 
üzlet. Javaslata, hogy az Egyesület próbáljon az eddigiektől még több szponzort szerezni, akik 
támogatják a fesztivál lebonyolítását.  
A képviselő véleménye, hogy az előterjesztésben szereplő „B” alternatíva szerinti határozati 
javaslatot fogadják el.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kónya András részére.  
Kónya András a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület elnöke – elmondja, hogy a 
fesztivál megtartásával nem a profitszerzés a céljuk, ez számukra nem üzlet, mint ahogyan a 
képviselő mondta. Az Egyesület elnöke elmondja, hogy saját pénzéből nagy összeget fektetett 
a fesztivál megrendezéséhez, amely számára soha nem fog megtérülni. A fesztivál 
látogatottsága évről-évre magasabb, ami véleménye szerint a város számára is jó. Bízik benne, 
hogy a jövőben ilyen jellegű gondok nem fognak felmerülni, ami most nagy vitát okoz a 
képviselők között.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Dékány József képviselő részére.  
Dékány József képviselő – véleménye, hogy a 400.000,- Ft kamatmentes támogatás 
visszafizetését ütemezzék át.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Csatári Lajos képviselő részére.  
Csatári Lajos képviselő – első sorban megköszöni Kónya Andrásnak a szervezőmunkát. 
Javasolja, hogy a 400.000,- Ft-ot vissza nem térítendő támogatásként biztosítsák az Egyesület 
részére.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Gábor képviselő részére.  
Kiss Gábor képviselő – véleménye, hogy a 400.000,- Ft-ot vissza nem térítendő 
támogatásként biztosítsák az Egyesület részére annak érdekében, hogy a jövő évet adósság 
nélkül kezdjék, és természetesen a fesztivál kerüljön megrendezésre.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Pihurik Katalin képviselő részére.  
Pihurik Katalin képviselő – véleménye szintén az, hogy a 400.000,- Ft-ot vissza nem 
térítendő támogatásként biztosítsák. A képviselő elmondja, hogy az ismerősei, akik a 
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fesztiválon részt vettek pozitív visszajelzéssel éltek. A képviselő szeretné, ha a jövőben is 
megrendezésre kerülne a dobfesztivál.   
Dékány József képviselő – ő sem azt mondja, hogy ne engedjék el a támogatást, hanem azt, 
hogy kössék feltételhez (biztosan meg legyen rendezve a fesztivál), és a jövő évi fesztivál 
megrendezését követően engedjék el az összeget.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Novák Imre alpolgármester részére.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, annak érdekében, hogy jobb pozícióval induljon a 
jövő évi dobfesztivál, az alpolgármester felajánlja a Békés Megyei Közgyűlés Gazdasági 
Bizottságában számára biztosított mecenatúra keretét (50.000,- Ft).  
Kónya András a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület elnöke – az Egyesület 
nevében megköszöni Novák Imre alpolgármester felajánlását.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, már többször elhangzott, hogy két féle döntési 
alternatíva lehetséges: 

- a  400.000,- Ft visszatérítendő támogatás visszafizetésétől eltekintenek, azt vissza nem 
térítendő támogatásként biztosítják, vagy 

- a 400.000,- Ft visszatérítendő kamatmentes támogatás visszafizetésének határidejét 
átütemezik 2010. augusztus 31-i határidőre. 

A polgármester elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság az első alternatívát javasolta elfogadásra 
a testület felé.   
A polgármester mester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a Pénzügyi Bizottság javaslatával, hogy a 400.000,- Ft visszatérítendő 
kamatmentes támogatás vissza nem térítendő támogatás legyen kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 9 igen szavazattal, 4 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
437/2009.(X.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Dévaványai 
Dobfesztivál Kulturális Egyesület részére a 2008. október 1-én nyújtott 400.000,- Ft 
visszatérítendő támogatás visszafizetésétől eltekint, azt vissza nem térítendő 
támogatásként biztosítja az Egyesület részére, a 2009. évi költségvetés általános 
működési tartalék terhére.  
Az Egyesület részére pénzmozgással járó támogatás a döntés kapcsán nem lesz, a 
tartozás csökken a támogatás összegével. 
  
Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület támogatás összegével számla 
ellenében elszámol, legkésőbb 2009. december 31-ig és tudomásul veszi, hogy a 
számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg támogatási céltól 
eltérő felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége keletkezik az Önkormányzat 
felé.  
 
A képviselő-testület megbízza a hivatal gazdálkodási iroda vezetőjét, hogy a 
meglévő a visszatérítendő támogatásról szóló megállapodást a fentieknek 
megfelelően módosítsa, gondoskodjon a támogatási megállapodás megkötéséről. 
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A képviselő-testület megbízza a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, hogy a 
támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó szerv, a 
támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az Önkormányzati és 
Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, 
valamint a település internetes honlapján. 
 
Felelős:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Határidő:  folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztés helytörténeti könyv 
megjelentetéséhez támogatás iránti kérelem. 
A polgármester elmondja, hogy dr. Ágoston Sándor Dévaványa, Széchenyi u. 5. sz. alatti 
lakos kérelemmel kereste meg a Képviselő-testületet (a kérelem a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi), amelyben a 2010. június elején megjelentetni kívánt könyv nyomdai költségeinek 
ellentételezésére 120.000,- Ft támogatást kér.  
A támogatás olyan formában valósulna meg, hogy támogatás összegéből 30 db könyv 
vásárlása szerepelne, melyből 20 db tiszteletpéldány, 10 db pedig az intézményekhez kerülne.  
A polgármester elmondja, hogy a kérelmet a Pénzügyi Bizottság, valamint az Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottság is véleményezte.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság a 
kérelemben foglaltakat támogatja.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – a 
bizottság szintén támogatja a kérelemben foglaltakat.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a 2010. júniusában megjelenő könyvből 30 példányt vásároljanak 
120.000,- Ft-ért, amelynek fedezetét a 2010. évi költségvetésben a dologi kiadások terhére 
biztosítsanak kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:   
 
 

Határozat: 
438/2009.(X.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testület úgy dönt, hogy dr. Ágoston 
Sándor megjelentetni kívánt könyvéből, melynek címe Román katonai megszállás 
Gyomán, Endrődön és Dévaványán 1919-1920.,  30 db példányt megvásárol, azzal a 
céllal, hogy a könyvek önkormányzati tiszteletpéldányként és az intézmények 
részére kerüljenek felhasználásra.  
 
A Képviselő-testület a könyvbeszerzés fedezetét, amely 120.000.- Ft, az 
önkormányzat 2010. évi költségvetésben a dologi kiadások terhére biztosítja.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  2009. november 30. 
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy Kerekes Katalin 5510 Dévaványa, Árpád u. 65. 
szám alatti lakos megvételre ajánlja fel az önkormányzat részére a Dévaványa, Eke u. 13., 
592/2 hrsz-ú, 7200 m2 területű ingatlanát. 
A testület a szeptember 24-én megtartott ülésén úgy határozott, hogy hivatalos értékbecslővel 
felértékeltetik az ingatlant és azt követően hoznak döntést.  
A hivatal által kért értékbecslés alapján az ingatlanon lévő épület műszaki állapota a korának 
megfelelő. A melléképülete romos. Az épület feltehetően alapozás és szigetelés nélkül épült 
vályogtégla falazattal. Az épületben konyha, kamra, nyárikonyha, 3 szoba és pince található. 
Fűtése gázkonvektoros.  
Az ingatlan közműellátottsága: az ingatlanra illetve a lakóépületbe az elektromos energia, víz, 
gáz bevezetésre került. Az utcában a szennyvízcsatorna megépült. Az udvaron ásott kút 
található. A szilárd burkolatú út távolsága kb. 200 m. 
A telek egyik oldalról sincs bekerítve. A telek jelenlegi beépítettsége, valamint a helyi építési 
szabályzat is lehetővé teszi a további beépítést.  
Az épület kisebb karbantartási, felújítási munkák elvégzése után (festés, vakolatjavítás, 
ereszjavítás) használatra alkalmassá válhat. 
A hivatalos értékbecslés alapján az ingatlan forgalmi értéke: 
 Épület 1.216.000,- Ft 
 Telek 792.000,- Ft 
 Összesen:  2.000.000,- Ft 
 
A polgármester elmondja, ha a képviselő-testület az ingatlan megvásárlása mellett dönt, akkor 
a későbbiekben döntést kell hozni az ingatlan hasznosításáról is. Bízik benne, hogy pályázati 
pénzekkel zöldség-gyümölcs, dísznövény kertészet kialakítását lehetővé tudják tenni, ezzel a 
közfoglalkoztatottak munkaellátottsága javulhat. A későbbiekben terület bővítésére is lesz 
lehetőség.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére.  
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, hogy a Békés Megyei Hírlapban megjelent egy cikk, 
mely szerint az ingatlant már megvásárolták és azon kertészet lesz megvalósítva, holott erről a 
testület még döntést nem hozott.  
A képviselő véleménye, hogy az értékbecslő által megállapított ár reális.  
Pap Tibor polgármester – az újságírónak elmondta, hogy az ingatlant az említett okok miatt 
javasolja megvásárolni.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére, hogy ismertesse a 
bizottság javaslatát.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság javaslatot 
nem tesz a testület felé, a vételárat magasnak tartják.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Szociális Földprogram keretében lesz lehetőség 
pályázni az ingatlan hasznosítására, ha az elképzelések nem valósulnak meg, az ingatlant 
értékesíthetik is.  
A polgármester megadja a szót Dékány József képviselő részére. 
Dékány József képviselő – örömmel veszi, hogy az ingatlan megvásárlására van forrása az 
önkormányzatnak. Véleménye szerint ezen ingatlan helyett a társasház mellett lévő telket 
kellene megvásárolni, ahol parkolókat lehetne kialakítani, amire nagy szükség lesz, ha 
elkészül az új buszváró.  
Pap Tibor polgármester – a felvetésre elmondja, hogy a volt Jéggyár-téren parkolók 
kialakítására lenne terület.  
A polgármester meglátása, hogy az ingatlan megvásárlása egy jó befektetés lesz az 
önkormányzat számára, amivel a foglalkoztatást is tudják növelni a településen.  
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A polgármester elmondja, hogy most arról kell döntést hozni a testületnek, hogy az ingatlan 
2.000.000,- Ft-ért megvásárolják-e, vagy sem. 
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy az Eke u. 13., sz. alatt lévő 592/2 hrsz-ú, 7200 m2 területű ingatlant a 
hivatalos értékbecslő által megállapított 2.000.000,- Ft vételárért megvásárolják kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 8 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül az ingatlan megvásárlása mellett dönt a következő határozattal:  
 

Határozat: 
439/2009.(X.29.) Kt. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy megvásárolja 
Kerekes Katalin Dévaványa, Árpád u. 65. szám alatti lakostól, a Dévaványa 592/2 
hrsz. alatt lévő, természetben Dévaványa, Eke u. 13. szám alatt található ingatlant, a 
hivatalos forgalmi értékbecslés szerinti 2.000.000,- Ft vételárért.  
 
Ha az eladó a vételárat nem fogadja el, úgy a képviselő-testület a felajánlott ingatlant 
nem vásárolja meg.  
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert az adásvételi szerződés 
megkötésével. 
 
Felelős: Feke László műszak irodavezető 
Határidő: folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy Táncos Istvánné 5510 Dévaványa, Mikszáth u. 2. 
szám alatti lakos megvételre ajánlja fel az önkormányzat részére a Dévaványa, Táncsics u. 37. 
szám alatt található, 1291 hrsz-ú, 1109 m2 területű ingatlanát. 
Elmondja, hogy a műszaki iroda munkatársai többszöri próbálkozás után sem tudtak a 
kérelemben megadott számon az ingatlantulajdonossal beszélni az ingatlanba való bejutás 
ügyében, így az ingatlant külső állapotáról tudták csak megvizsgálni, illetve a tulajdonos által 
leírtakat tudják ismertetni. 
A lakóépület szoba, konyha, kamra helyiségekből áll. Az ingatlan közműellátottsága: az 
ingatlanra illetve a lakóépületbe az elektromos energia és a gáz bevezetésre került, a víz csak 
az udvaron van. Az utcában a szennyvízcsatorna megépült, így a szennyvízrákötési lehetőség 
adott. Az utcában szilárd burkolatú út található. 
A helyszíni szemle alapján megállapítható, hogy az épület felázott, amiből a szigetelés 
hiányára lehet következtetni. Egyébként az ingatlan gondozott és az épület karbantartott. Az 
épület nagyságából lehet arra következtetni, hogy a tulajdonos által elmondottak helytállóak. 
A polgármester nem javasolja az ingatlant felértékeltetni és azt követően tárgyalni annak 
megvásárlásáról.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére, hogy mondja el a bizottság javaslatát.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, a bizottság javasolja, hogy a 
felajánlást köszönjék meg, de az önkormányzat szűkös pénzügyi helyzetére való hivatkozással 
nem kívánják megvásárolni az ingatlant.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
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Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
440/2009.(X.29.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete megköszöni Tánczos Istvánné 
felajánlását, de az önkormányzat szűkös pénzügyi helyzetére való hivatkozással nem 
kívánja megvásárolni a felajánlott, Dévaványa, Táncsics u. 37. szám alatti ingatlant. 
 
A képviselő-testület megbízza műszaki irodát, hogy a felajánlót a testület döntéséről 
tájékoztassa.  
 
Felelős: Feke László műszak irodavezető 
Határidő: folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést a műszaki irodavezető 
készítette, amely a karácsonyi díszkivilágítással kapcsolatos.  
Dönteni kell abban, hogy folytassák-e azt az elképzelést, mely szerint újabb motívumok 
kerüljenek megvásárlásra és felszerelésre.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére, hogy ismertesse a Pénzügyi Bizottság 
véleményét.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság 300.000,- Ft-
ot javasol meghatározni a 2009. évi karácsonyi ünnepek díszkivilágításának megvalósítására, 
a meglévő motívumok fel- és leszerelésére, a díszkivilágítási tervkészítésre, valamint új 
motívumok vásárlására a 2009. évi költségvetés általános tartaléka terhére. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni Földi Imrének az elmondottakat. 
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére.  
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, a bizottsági ülésen szó volt arról, jó lenne, ha az idei 
évben a testület által meghatározott összeget a város karácsonyfájának, valamint annak 
környékén lévő fák megvilágítására fordítanák. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére. 
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottsági ülésén az előterjesztést megtárgyalta, javaslatuk, hogy az idei 
évben a városkarácsonyfájának a megvilágítását oldják meg.  
Pap Tibor polgármester – véleménye szerint is a karácsonyfa megvilágítására fordítsák az 
összeget az idei évben, 400.000,- Ft-ot javasol a polgármester erre a célra.  
A polgármester megadja a szó Burainé Murányi Magdolna részére. 
Burainé Murányi Magdolna a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője – 
véleménye szerint az elmúlt években a fenyőfa nem a szépízlésnek megfelelően volt 
kidíszítve. Elmondja, hogy a településen is van olyan végzettségű ember, aki ilyen jellegű 
feladatokat végez, ha megkérik a díszítési munkálatokat irányítani fogja.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a díszkivilágítás meg lesz terveztetve, és a díszítést 
szakkivetelezővel fogják elvégeztetni.  
A polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére.  
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Földesi Zoltán képviselő – véleménye szerint a városközpontban lévő üzletek üzemeltetőinek 
írni kellene egy levelet, amelyben megkérik őket üzleteiket harmonikusan világítsák ki. 
Pap Tibor polgármester – a felvetésnek akadályát nem látja, leírhatják azt is, ha lehetőségük 
van rá járuljanak hozzá a városközpontban lévő díszkivilágítás fejlesztéséhez.  
Megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy az idei évben 400.000,- Ft-ot biztosítsanak a város karácsonyfájának 
és környékének díszkivilágítására, valamint a meglévő motívumok fel- és leszerelésére, 
díszkivilágítási tervkészítésre, a 2009. évi költségvetés általános tartaléka terhére kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
441/2009.(X.29.) Kt. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 2009. évi 
karácsonyi ünnepek közeledtével a város karácsonyfájának és környékének 
díszkivilágítására – a meglévő motívumok fel- és leszerelésére, díszkivilágítási 
tervkészítésre – 400.000,- Ft-ot biztosít a 2009. évi költségvetés általános tartaléka 
terhére. 
 
A képviselő-testület megbízza a Polgármester Hivatal Műszaki Irodáját, hogy a 
határozatban foglaltak szerint járjon el. 
 
Felelős:  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Békés Megyei Vízművek Zrt. 2009. október 15-i 
Közgyűlése jóváhagyta a 8. és 9. napirendi pontban előterjesztett Együttműködési Szerződés 
mellékletét képező Üzemeltetési Szerződésének és a Víz- és Csatornaszolgáltatás Díjképzési 
Szabályzatának módosítását.  
A közgyűlési határozat szerint a módosítás hatálybalépésének feltétele az Együttműködési 
Szerződést aláírt, valamennyi részes fél önkormányzat által megadott elfogadó nyilatkozatnak 
a rendelkezésre állása. Annak érdekében, hogy  a Társaság mind a rendszer-független tárgyi 
eszközökre vonatkozó speciális szabályokat, mind a nagyfogyasztók irányában alkalmazható 
díjkedvezmény konstrukciót alkalmazni tudja kéri, hogy a csatolt nyilatkozatok aláírásával az 
elfogadó nyilatkozatokat legkésőbb 2009. november 15. napjáig a Társaság székhelyére 
eljuttatni szíveskedjünk. 
A Díjképzési Szabályzat módosításának szövege két pontot érint: 
Az első az önkormányzati hatáskörben képezhető kedvezőbb fogyasztói díjak. Azaz a 
hatósági díjnál kedvezőbb fogyasztói díjat biztosíthat mind a víz, mind a szennyvízágazat 
terén az önkormányzat bármely szegmensben azzal, hogy az Együttműködési Szerződés 
mellékletében foglalat díjképzési elvek alapján a Társaság által évente kiajánlott szolgáltatási 
díjakat eltérítheti azon feltétel teljesülésével, hogy az eltérítés a település szintjén árbevétel 
kiesést a társaságnak nem okozhat.  
A másik érintett pont a társasági hatáskörben érvényesíthető nagyfogyasztói díjkedvezmény 
tényező. Nagyfogyasztónak minősül az, akinek a vízkontingens lekötése eléri, illetve 



 32

meghaladja a havi 1000 m3-t és részére a szolgáltatás számlázása hatósági díjkategória 
alapján történik. Mivel Dévaványán ilyen fogyasztó nincs, ezért ezen pont beiktatása 
településre nincs hatással.  
Az Üzemeltetési Szerződés módosítása a 2009. május 27-ei rendes közgyűlés napirendjén 
szerepelt, azonban több tisztázandó kérdés miatt a közgyűlés napirendjéről levételre került és 
ezt követően az október 15-ei közgyűlésen jóváhagyásra került. A változás lényege 
tulajdonképpen az, hogy az Üzemeltetési Szerződés V. fejezete kiegészül egy új „E” 
fejezettel, amely az úgynevezett rendszer-független tárgyi eszközök speciális elszámolási 
kérdéseiről szól. E fejezet tárgyi hatálya alá tartoznak:  

a.) a szivattyúk és tartozékaik (különösen villanymotorok), 
b.) a technológiai szennyvízkeverők és tartozékaik, 
c.) a folyamatirányító berendezések és tartozékaik. 

Ezen pont beépülésével ezen tárgyi eszközök folyamatosan az önkormányzat tulajdonából a 
társaság tulajdonába kerülnek át a nulla értékű leírást követő év utolsó napjával a 
nyilvántartás szerinti bruttó érték 10 %-os vételárának megfizetése ellenében. Ezt követően a 
társaság vállalja, hogy a tárgyi eszközön a változást követően eszközölt rekonstrukciós, 
felújítási és pótlási munkákat a saját működési bevételeiből finanszírozza. Mivel ez a pont 
önkormányzatra nézve költségtakarékosságot jelent, így ennek elfogadását mindenképp 
javasolják. 
A polgármester véleménye, hogy mindkét módosítás a település érdekében áll. 
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a Békés Megyei Vízművek Zrt. Együttműködési Szerződésének mellékletét 
képező Üzemeltetés Szerződésének, és a Víz- és Csatornaszolgáltatás Díjképzési 
Szabályzatának módosításával, valamint azzal, hogy hatalmazzák fel a polgármestert az 
elfogadó nyilatkozatok aláírásával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
442/2009.(X.29.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Békés Megyei 
Vízművek Zrt. Együttműködési Szerződésének mellékletét képező Üzemeltetés 
Szerződésének, valamint a Víz- és Csatornaszolgáltatás Díjképzési Szabályzatának 
módosításait. 
 
A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert az elfogadó nyilatkozatok 
aláírásával. 
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  2009. november 15. 

  
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentések pályázat benyújtásával 
kapcsolatosak. Az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 
122/2009.(IX.17.) FVM rendelet alapján pályázati felhívás jelent meg.   
A testület a pályázati célokról az előző képviselő-testületi ülésen már hozott döntést, a mai 
ülésre már számszerűsítve kerültek beterjesztésre.  
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A polgármester elmondja, hogy az első célterület, amelyre lehetőség van pályázni a 
következő: 
Vállalkozási alapú fejlesztés: Mezőgazdasági melléktermékek energetikai célú 
feldolgozásának támogatása hátrányos helyzetű munkavállalók foglalkoztatására. 
A program keretében brikettáló üzem létesítését (meglévő épület felújítása), épületgépészet 
kialakítását, a telekhatáron belüli kisléptékű infrastruktúra fejlesztést és a brikettáló gépsor 
beszerzését lehetne megvalósítani.  
A program keretében 1.300.000 – 27.000.000,- Ft összegű támogatás vehető igénybe 65 %-os 
támogatás mellett.  
Az eddigi előkészítő munkálatok szerint a maximális összegű támogatást kell megcélozni, 
nagy valószínűség szerint így is több mint 35 %-os önerőt kell biztosítani.  
A fejlesztés helyszíne a téglagyár területe, ahol a volt présház és gépműhely épületegyüttese 
átalakítása után kialakuló helyszínre kerülhetne a technológia.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – a pályázat benyújtását támogatja. Elmondja, hogy az 
önkormányzatnál lesznek olyan mezőgazdasági termékek, amelyeket a brikettálónál fel 
tudnak használni és azt követőn hasznosítani, akár értékesíteni is. 
Pap Tibor polgármester –  megadja a szót Nyuzó Marietta részére.  
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, hogy a vidékfejlesztési programban már van egy ilyen 
jellegű nyertes pályázat. Meglátása, ha a Kft. a pályázaton nyert forrást nem tudja 
felhasználni, az a pénz nem kerül vissza a kistérségbe.  
A képviselő még mindig nem lát egy jól áttekinthető üzleti tervet.  
Pap Tibor polgármester – a képviselő felvetésére elmondja, hogy a támogatás átvételére nem 
jogosult az önkormányzat.  
A polgármester elmondja azt is, hogy az üzleti terv a pályázat része. 
Megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a pályázat benyújtásával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 11 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a pályázat benyújtása mellett dönt a következő határozattal:  
 
 
 

Határozat: 
443/2009.(X.29.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Új 
Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009.(IX.17.) FVM 
rendelet alapján pályázatot kíván benyújtani a „Vállalkozási alapú fejlesztés: 
Mezőgazdasági melléktermékek energetikai célú feldolgozásának támogatása 
hátrányos helyzetű munkavállalók foglalkoztatására” című projekt felhívásra.  
A program keretében Brikettáló üzem létrehozását kívánja megvalósítani.  
 
A program összköltsége 41.311.873,- Ft, az igényelhető 26.670.000,- Ft támogatás 
mellett a Képviselő-testület az önkormányzat 2010. évi költségvetési fejlesztési 
céltartaléka terhére 15.611.873,- Ft önerőt biztosítja.  
 



 34

A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát a pályázat elkészítésével és 
határidőre történő benyújtásával.  
 
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  2009. november 16. – a pályázat benyújtására –  

 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő célterület, amelyre lehetőség van 
pályázni a Térségen belüli együttműködés: Helytörténeti kiadványok szerkesztése 
A program keretében Dévaványa Város Helytörténetéről szóló kiadványt (monográfia) 
kívánják megvalósítani.  
A pályázat keretében az önkormányzatok 540.000 – 5.400.000,- Ft összegű támogatást 
vehetnek igénybe 100 %-os támogatás mellett. A helytörténeti kiadvány készítésével 
kapcsolatosan az előkészítési munkálatokat már a korábbi években elkezdték neves tudósok, 
helytörténészek, szakemberek segítségével (Dr. Szabó Ferenc, Dr. Tolnay Gábor, Dr. Marsi 
István, Móczár István, Hajdú József, Sápiné Turcsányi Ildikó, Csiffányné Dr. Schwalm Edit).  
A kiadvány tartalmazni fogja az alábbi témakörök feldolgozását:  

 Dévaványa és környékének természeti földrajza,  
 régészete,  
 néprajza,  
 művelődéstörténete,  
 életrajzok,  
 helytörténet.  

Az elszámolható kiadások előre láthatóan 4.000.000,- Ft-ba fognak kerülni. A felmerült 
kiadások magukban foglalják a kiadványkészítés, adatgyűjtés, nyomdai, fotó, grafikai, illetve 
a kapcsolattartás költségeit.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a pályázat benyújtásával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a pályázat benyújtása mellett dönt a következő 
határozattal:  
 

Határozat: 
444/2009.(X.29.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Új 
Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009.(IX.17.) FVM 
rendelet alapján pályázatot kíván benyújtani a „Térségen belüli együttműködés: 
Helytörténeti kiadványok szerkesztése” című projekt felhívásra.  
A program keretében Dévaványa Város Helytörténetéről szóló kiadványt 
(monográfia) kívánják megvalósítani.  
 
A program összköltsége 3.541.000,- Ft, melyhez 100 %-os támogatás vehető 
igénybe.   
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A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát a pályázat elkészítésével és 
határidőre történő benyújtásával.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  2009. november 16.  – a pályázat benyújtása –  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő célterület, amelyre lehetőség van 
pályázatot benyújtani a Térségek közötti és nemzetközi együttműködés: Testvértelepülési és 
nemzetközi szakmai kapcsolatok erősítése 
 A program keretében támogatható tevékenységek a nemzetközi LEADER együttműködések 
keretében rendezvények szervezése, lebonyolítása, marketingtevékenység, kiadványok 
szerkesztése, terjesztése, a partnerek közötti kapcsolattartás. Az önkormányzat a jövő évi 
augusztus 20-ai programsorozatához kapcsolódóan megvalósíthatná a Székelykeresztúr és 
térsége települési küldöttségeinek és a meghatározó jelentőségű civil szervezeteinek 
meghívását. Egy a gazdasági, turisztikai szakemberekkel megtartott a lehetőségeket feltáró 
konferencia sorozat lebonyolítását. Kölcsönös bemutatkozást Dévaványán és 
Székelykeresztúron a kulturális, művészeti csoportok fellépéseivel, fesztivál jellegű 
események keretében. 
A gazdasági, turisztikai konferencia egyúttal a termék és árubemutató, illetve turisztikai 
kiállításokat tartalmazó rendezvényt is magába foglalhatna. 
A program keretében maximálisan 5.400.000,- Ft összegű támogatás vehető igénybe.  
Az elképzelés szerinti programok lebonyolításához utazás, szállás, ellátás, rendezvényhez 
kapcsolódó költségek stb. miatt a maximális összegű támogatásra kell pályázni. 
Az önkormányzat 100 %-os támogatást igényelhet.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a pályázat benyújtásával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a pályázat benyújtása mellett dönt a következő 
határozattal:  
 

Határozat: 
445/2009.(X.29.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Új 
Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009.(IX.17.) FVM 
rendelet alapján pályázatot kíván benyújtani a „Térségek közötti és nemzetközi 
együttműködés: Testvértelepülési és nemzetközi szakmai kapcsolatok erősítése” 
című projekt felhívásra. A program keretében az önkormányzat a jövő évi augusztus 
20-ai programsorozatához kapcsolódóan megvalósítani kívánja a Székelykeresztúr 
és térsége települési küldöttségeinek és a meghatározó jelentőségű civil 
szervezeteinek meghívását.  
Egy a gazdasági, turisztikai szakemberekkel megtartott a lehetőségeket feltáró 
konferencia sorozat lebonyolítását.  
Kölcsönös bemutatkozást Dévaványán és Székelykeresztúron a kulturális, művészeti 
csoportok fellépéseivel, fesztivál jellegű események keretében.  
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A program összköltsége 4.610.000,- Ft, melyhez 100 %-os támogatást kíván igénybe 
venni az önkormányzat. 
A program megvalósításához az ÁFÁ-t önerőből kell biztosítani, melynek 
összege1.152.500,- Ft, amelyet a képviselő-testület az önkormányzat 2010. évi 
költségvetésének működési tartaléka terhére biztosítja.   
  
A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát a pályázat elkészítésével és 
határidőre történő benyújtásával.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  2009. november 16.  – a pályázat benyújtása –  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő célterület, amelyre lehetőség van 
pályázatot benyújtani a Közösségi célú fejlesztés: Kulturális rendezvény helyszínek kialakítása  
A pályázat keretében a szabadtéri kulturális rendezvény helyszíneinek és azok környezetének 
fejlesztésére, kapcsolódó eszközbeszerzésekre lehet projekteket benyújtani.  
Az önkormányzat ezen fejlesztési cél keretében a településen megrendezett kulturális, 
közművelődési programokhoz, rendezvényekhez szükséges rendezvénytér kialakítását, 
fejlesztését tervezi, mely magába foglalná a szabadtéri színpad árnyékolását (lefedését), tároló 
rész kialakítását, illetve a terület akadálymentesítését és egy tárolásra alkalmas raktár épület 
kialakítását.  
A program keretében a maximálisan elnyerhető támogatás 21.000.000,- Ft, mely 100 %-os 
támogatási arány mellett igényelhető.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a pályázat benyújtásával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a pályázat benyújtása mellett dönt a következő 
határozattal:  
 
 

Határozat: 
446/2009.(X.29.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Új 
Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009.(IX.17.) FVM 
rendelet alapján pályázatot kíván benyújtani a „Közösségi célú fejlesztés: Kulturális 
rendezvény helyszínek kialakítása” című projekt felhívásra.  
A program keretében az önkormányzat a településen megrendezett kulturális, 
közművelődési programokhoz, rendezvényekhez szükséges rendezvénytér 
kialakítását, fejlesztését tervezi, mely magába foglalja a szabadtéri színpad 
árnyékolását (lefedését), tároló rész kialakítását, illetve a terület akadálymentesítését 
és egy tárolásra alkalmas raktár épület kialakítását.  
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 A program összköltsége 8.107.085,- Ft, melyhez 100 %-os támogatást kíván 
igénybe venni az önkormányzat.   
A program megvalósításához az ÁFÁ-t önerőből kell biztosítani, melynek összege 
2.026.771,- Ft, amelyet a képviselő-testület az önkormányzat 2010. évi 
költségvetésének fejlesztési céltartaléka terhére biztosítja.   
 
A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát a pályázat elkészítésével és 
határidőre történő benyújtásával.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  2009. november 16.  – a pályázat benyújtása –  
 
 

Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy következő célterület a Közösségi célú fejlesztés: 
Közösségi rendezvények eszközfejlesztése 
A pályázat keretében a rendezvényhelyszínek nem ingatlanhoz kötődő infrastruktúrájára, 
mobil alap és kiszolgáló létesítmények fejlesztésére és felújítására (mobil kiállító stand, 
színpad, rendezvénysátrak) lehet projekteket benyújtani.  
Az önkormányzat ezen fejlesztési cél keretében a településen megrendezett kulturális, 
közművelődési programokhoz, rendezvényekhez szükséges eszközöket – rendezvénysátor, 
kiállító-pavilon – kívánja beszerezni.  
A program keretében a maximálisan elnyerhető támogatás 10.000.000,- Ft, mely 100 %-os 
támogatási arány mellett igényelhető.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
A polgármester elmondja, hogy a bucsai körjegyzőséghez tartozó települések és Körösújfalu 
úgy döntött, hogy Dévaványával közösen kíván pályázni az eszközökre.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy Bucsa, Kertéssziget, Ecsegfalva és Körösújfaluval közösen kerüljön 
benyújtásra a pályázat kéri az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a pályázat benyújtása mellett dönt a következő 
határozattal.  
 
 
 

Határozat: 
447/2009.(X.29.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Új 
Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009.(IX.17.) FVM 
rendelet alapján pályázatot kíván benyújtani a „Közösségi célú fejlesztés: Közösségi 
rendezvény eszközfejlesztése” című projekt felhívásra.  
A program keretében az önkormányzat a településen megrendezett kulturális, 
közművelődési programokhoz, rendezvényekhez szükséges eszközöket 
– rendezvénysátor, kiállító-pavilon – kívánja beszerezni. 
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A program összköltsége 5.590.000,- Ft, melyhez 100 %-os támogatást kíván igénybe 
venni.  
A program megvalósításához az ÁFÁ-t önerőből kell biztosítani, melynek összege 
1.497.500,- Ft, amelyet a képviselő-testület az önkormányzat 2010. évi 
költségvetésének fejlesztési céltartaléka terhére biztosítja 
 
A képviselő-testület úgy dönt, hogy pályázatot közösen nyújtja be Bucsa, 
Kertéssziget, Ecsegfalva és Körösújfaluval településekkel.  
 
A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát a pályázat elkészítésével és 
határidőre történő benyújtásával.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  2009. november 16.  – a pályázat benyújtása –  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő célterület a Helyi értékek 
bemutatására alapuló rendezvények. 
A program keretében támogatás vehető igénybe népszokások, népi mesterségek bemutatására, 
felhasználására, helyi értékekre alapozó rendezvények, rendezvénysorozatok, fesztiválok 
megvalósítására.  
A program céljai nagyban hasonlítanak a Betakarítási Ünnep keretében az idén már II. 
alkalommal megrendezett eseménnyel. Ezt a kialakult formát kellene továbbfejleszteni úgy, 
hogy a Körös-Sárréti Helyi Vidékfejlesztési Akciócsoport településeiről is minél nagyobb 
számban legyenek jelen kiállítók, bemutatkozók.  
A rendezvényt a jövőben Körös-Sárréti Őszi Hagyományőrző Fesztivál címmel az alábbi főbb 
programokkal lehetne megtartani:  

 Bio termékek kiállítása és vására,  
 Pásztorételek főzőversenye,  
 Sárréti gasztronómiai bemutató,  
 Népi tevékenységek bemutatója és vására, 
 Kézművesek bemutatkozása,  
 Kulturális és hagyományőrző programok megtartása.  

 
Ennél a célterületnél a maximális támogatás 5.400.000,- Ft. Az eddigi tapasztalatok alapján 
szerényebb összegből is megrendezhető lenne a fesztivál, az előzetes kalkuláció szerint 
3.200.000,- Ft támogatást igényelve színvonalas rendezvényt lehetne produkálni.  
A pályázat benyújtási határideje: 2009. november 16.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a pályázat benyújtásával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a pályázat benyújtása mellett dönt a következő 
határozattal:  
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Határozat: 
448/2009.(X.29.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Új 
Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009.(IX.17.) FVM 
rendelet alapján pályázatot kíván benyújtani a „Helyi értékek bemutatására alapuló 
rendezvények” című projekt felhívásra.  
A program keretében az önkormányzat a Betakarítási Ünnep keretében megvalósuló 
programok megrendezésére kíván támogatást igénybe venni.   
 
A rendezvény a jövőben Körös-Sárréti Őszi Hagyományőrző Fesztivál címmel az 
alábbi főbb programokat foglalná magába:  
 

 Bio termékek kiállítása és vására,  
 Pásztorételek főzőversenye,  
 Sárréti gasztronómiai bemutató,  
 Népi tevékenységek bemutatója és vására, 
 Kézművesek bemutatkozása,  
 Kulturális és hagyományőrző programok megtartása.  

 
A program összköltsége 2.890.000,- Ft, melyhez 100 %-os támogatást kíván igénybe 
venni az önkormányzat.  
 
A program megvalósításához az ÁFÁ-t önerőből kell biztosítani, melynek összege 
722.500,- Ft, amelyet a képviselő-testület az önkormányzat 2010. évi 
költségvetésének működési tartaléka terhére biztosítja 
 
 
 A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát a pályázat elkészítésével és 
határidőre történő benyújtásával.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  2009. november 16.  – a pályázat benyújtása –  

 
 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Nyuzó Marietta képviselő részére. 
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, hogy a Civil Házban a civilszervezetek tartottak egy 
közös megbeszélést, ahol a polgármester is jelen volt. Az egyesületek szeretnének pályázatot 
benyújtani az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009.(IX.17.) 
FVM rendelet alapján meghirdettet pályázati felhívására. A Kapocs Egyesület nyújtana be 
pályázatot a közös cél érdekében, sikeres pályázat esetén az eddiginél több programot 
szeretnének megrendezni (gyermekek táboroztatása, múzeumi táboroztatás stb.). Kérésük, 
mivel utófinanszírozott a pályázat a jövő évi költségvetésben a képviselő-testület előlegezze 
meg a Kapocs Egyesület részére a pályázaton elnyert összeget.  
A jegyzőkönyv mellékletét képezi a kérelmező nyilatkozata a közpénzekből nyújtott 
támogatások átláthatóságáról szóló 2007. évi CLXXXI. törvényi feltételeknek megfelelően. 
Pap Tibor polgármester – javasolja, döntsön úgy a testület, hogy 5 millió forint összeg 
erejéig a pályázati előfinanszírozást vállalják fel, a teljesítést követően a pénzt visszakapják.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
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Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért az elhangzott javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
449/2009.(X.29.) Kt. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Kapocs 
Egyesület részére 5.000.000,- Ft visszatérítendő kamatmentes támogatást nyújt, az 
Új Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009.(IX.17.) FVM 
rendelet alapján meghirdetett pályázati felhívás alapján, az esélyegyenlőség területén 
tevékenykedő szervezetek támogatására megjelölt célterület: 1007846 „Fogadj el 
egy programot!”című pályázat megvalósításához.   
 
A visszatérítendő kamatmentes támogatás a 2010. évi költségvetése terhére vállalt 
kötelezettséget jelent. Az Egyesület a támogatás összegével a számlájára való 
jóváírás után 15 napon belül köteles visszautalni az önkormányzat költségvetési 
egyszámlájára és annak megtörténtét igazolni.  
Egyben tudomásul veszi, hogy a számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a 
támogatott összeg támogatási céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési 
kötelezettsége keletkezik az Önkormányzat felé.  
 
A képviselő-testület megbízza a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy gondoskodjon a 
támogatottal a visszatérítendő kamatmentes támogatási megállapodás megkötéséről, 
a megítélt támogatás kifizetéséről. 
 
A képviselő-testület megbízza a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, hogy a 
támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó szerv, a 
támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az Önkormányzati és 
Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, 
valamint a település internetes honlapján 
 
Felelős:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Határidő:  folyamatos 

 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az ÁMK Alapfokú Művészetoktatási 
Intézményegysége benyújtotta a 2010. évi települési rendezvényterv előzetes vázlatát.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnök részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság elfogadásra javasolja a 2010. évi előzetes települési 
rendezvénytervet. Elmondja, hogy a terv elfogadására pályázat benyújtásához van szükség. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni dr. Ágoston Sándornak az elmondottakat. 
Megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 



 41

Aki elfogadja a 2010. évi előzetes települési rendezvénytervet kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
450/2009.(X.29.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a város 2010. évi előzetes 
rendezvény tervét elfogadja. 
 
Felelős:  a rendezvény megjelölt felelősök 
Határidő:  a tervben foglaltak szerint 
Melléklet:  1 db ünnepségterv  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Joker Reklámiroda piackutatásának 
eredményeképpen igény mutatkozik térképpel ellátott információs kiadvány elkészítésére. 
Második alkalommal készítenek Szeghalom, Dévaványa, Körösladány, Füzesgyarmat és 
Vésztő településekről információs térképet 10.000 példányszámban, amelyben széles körben 
szeretnék bemutatni a települések vállalkozásait, szolgáltatásait, szórakozási-, szállás- és 
vendéglátási lehetőségeit.  
Ajánlatuk szerint az első oldalon Dévaványa szerepelne, ha fizetnek érte 80.000,- Ft-ot. 
A bizottság véleménye, hogy 40.000,- Ft + áfa összeget ajánljanak fel a kiadvány 
megjelentetéséhez, Dévaványa legyen az első oldalon a többi település, pedig felsorolás 
szerűen legyen rajta.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a Joker Reklámiroda részére 40.000,- Ft + áfa összeget biztosítsanak 
a Szeghalom, Dévaványa, Körösladány, Füzesgyarmat és Vésztő településekről információs 
térkép 10.000 példányszámban történő megjelentetéséhez, amelyben széles körben bemutatja 
a települések vállalkozásait, szolgáltatásait, szórakozási-, szállás- és vendéglátási lehetőségeit 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
451/2009.(X.29.) Kt. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Joker-Reklám Kft. (5600 
Békéscsaba, Bartók B. u. 46-50. sz.) részére 40.000,- Ft + áfa összeget biztosít 
Szeghalom, Dévaványa, Körösladány, Füzesgyarmat és Vésztő településekről 
információs térkép 10.000 példányszámban történő megjelentetéséhez, amelyben 
széles körben bemutatja a települések vállalkozásait, szolgáltatásait, szórakozási-, 
szállás- és vendéglátási lehetőségeit, azzal a feltétellel, hogy Dévaványa település 
szerepeljen az első oldalon.  
 
A képviselő-testület a szükséges forrást az önkormányzat 2009. évi költségvetésének 
általános tartaléka terhére biztosítja.  



 42

 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a határozatban foglaltak szerint 
járjon el.   
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető  
Határidő:  folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy a zárt ülés megkezdése előtt van-e valakinek 
bejelentése? 
A polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére. 
Földesi Zoltán képviselő – örömmel látta, hogy az új buszvárók elkészültek. Megjegyzi, 
hogy a Kisújszállási úton lévő buszváró lehetett volna nagyobb. A képviselő fontosnak tartaná 
az aszfaltozás mihamarabbi elkezdését.  
Pap Tibor polgármester – a képviselő felvetésére elmondja, hogy a Kisújszállási úton lévő 
buszváró megvalósításához a Közútkezelő Kht. így járult hozzá. Nagyobb buszöböl 
kialakítása külön tervezési munkákat igényelt volt, amely nem készült volna el a pályázat 
benyújtásának határidejéig.  
A polgármester elmondja, hogy az aszfaltozási munkálatokat is hamarosan el fogják végezni. 
A polgármester megadja a szót Dékány József képviselő részére. 
Dékány József képviselő – elmondja, hogy a csapadékvíz elvezető csatornák elkészültek, de 
még az aszfaltozás az útfelbontásoknál nem történt meg. 
Pap Tibor polgármester – a képviselő felvetésére elmondja, hogy az aszfaltozási munkálatok 
a mai napon kezdődtek el.  
Dékány József képviselő – kérdése, hogy a Kossuth úti óvoda előtt a parkoló mikor fog 
elkészülni? 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Kossuth úti óvoda előtt a parkoló kialakításához 
szükséges anyag le van gyártva (burkoló, szegélykő), hamarosan elkészül a parkoló hasonlóan 
a Hajós úti óvodához. 
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta képviselő részére. 
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, hogy a Körösladányi úti iskolánál a gyerekek a 
kerékpárútról nem a gyalogjárdán mennek a bejárathoz, hanem egy úgy nevezett csapáson. 
Véleménye szerint azt a részt ki kellene betonozni, vagy kővel kirakni, mivel jön a rossz idő 
és a gyermekek nyakig sárosak lesznek.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – megkéri a polgármestert, hogy tájékoztassa a jelenlévőket és 
a település lakosait arról, hogy a központi autóbuszváró mikor került átadásra.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az átadás időpontja egyeztetés alatt van. A 
kivitelezők azt javasolták, hogy az átadás november első felében semmiképpen sem legyen. 
Előzetes tervek szerint november 19-én, vagy 20-án kerülne sor a központi autóbuszváró 
átadásra, valamint ezen időpontra tervezik a városközponti beruházás és a csapadékvíz-
elvezető rendszer átadását is. Az ünnepélyes átadásra meg fogják hívni az önkormányzati 
minisztert, valamint a Regionális Fejlesztési Tanács elnökét is. Az átadás időpontjáról a 
lakosságot a kábel televízió hírcsatornáján, valamint szórólapokon keresztül tájékoztatják.  
Pap Tibor polgármester – a polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére. 
Földesi Zoltán képviselő – véleménye szerint a Kisújszállási úton célszerű lenne egy 
telepített kamera elhelyezése, mivel a Kisújszállás felől érkező autók többsége a 
megengedettnél nagyobb sebességgel halad a település felé.  
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A képviselő elmondja, hogy délután, amikor a tekercselő üzemből a dolgozók mennek haza 
szinte az út teljes szélességét elfoglalják. Nagyon balesetveszélyes ott a közlekedés. 
Tudomása van arról, hogy sajnos a kerékpárút pályázat nem volt sikeres, javasolja, 
készítsenek fényképfelvételt és csatolják a pályázat mellé.  
Pap Tibor polgármester – a felvetésre elmondja, hogy fényképfelvételt csatoltak a pályázat 
mellé. Sajnos olyan a pontozási rendszer, hogy az elért pontszám nem volt elegendő a 
pályázat sikeréhez.  
A polgármester bízik abban, hogy lesznek ilyen jellegű újabb pályázati kiírások.  
A polgármester elmondja, hogy az önkormányzatoknak van lehetőségük megállapodni olyan 
cégekkel, amelyek a Földesi képviselő által említett kamerákat üzemeltetnek és a rendőrségen 
keresztül bírságolnak. A bírságok egy része az önkormányzathoz kerülne, amelyből a 
befektetés állítólag hosszabb időn keresztül megtérülne. A polgármester elmondja, hogy két 
ilyen cég már adott ajánlatot, amelyről majd a későbbiekben fog dönteni a testület.  
A polgármester megadja a szót Kiss Gábor képviselő részére.  
Kiss Gábor képviselő – kérdése, hogy a volt KTSZ. helyén megvalósítandó bevásárlóközpont 
ügye hogyan áll? 
Pap Tibor polgármester – a képviselő kérdésére elmondja, hogy a tegnapi napon felhívta az 
ANT Kft. ügyvezetőjét, aki elmondta, hogy legyenek türelemmel, az ötletet és az elképzelést 
nem adták fel, de nem sikerült a partnereket összehozni. A polgármester elmondja, hogy egy 
ingatlanközvetítő cégről van szó, aki olyan ingatlanokat vásárol, amelynek hasznosítása során 
valamilyen hasznot lát realizálódni.  
 
A polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy november 1-én a református templomban 
halottak napi megemlékezésre került sor egy kulturális műsorral egybekötve.  
 
A polgármester megkérdezi, hogy van-e még valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy több előterjesztés nincs. 
 
 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a képviselő-testületnek ülését zárt ülés keretében kell folytatnia 
önkormányzati hatósági ügyek, valamint kitüntetési ügy elbírálásának érdekében.  
 
A polgármester megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
A  zárt ülés anyaga az I-1/11-9/2009. iktató számú külön jegyzőkönyvben található 1-11. 
oldallal bezárólag. 
 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
A polgármester megköszöni a megjelenést, az ülést 1900 órakor bezárja. 
 
 

- Kelt mint az első oldalon - 
 
 
 

Pap Tibor      Balogh Csilla 
polgármester      jegyző  
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